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Z A P I S N I K

7( VII ) zajedničke s.lednice vi.leđa Skupštine opštine
od 13. oktobra 1969.godine.



Z A P I S N I K
7( VII ) *aJednl.Ske sjednice Opštinakog vije<5a i Vijoća rad- 
nih sajeđnica Skupštine ВагЈа Luka , odršane u ponedol.lak 
l^.oktobra 1969«gođine u Vijadnici Doma kulture u Banioi 
Lucl.

Sjednica je počela u 9 Sasova i lo ninuta«
Sdednici prede.1edava predsjednik Skupštine opštine 

Zivko Babič,
Zapisnik vodi radnik огдапа uprave stenogaaf CukovićAnita,
Sdednici prieustvu.lu s poslanici s Dr, Vlado Miloše- 

vić,Jelena Afgan,Ante Vukić , Dr, Čedo Aleksić ,Popović Milo- 
rad, Dttran Vlada, Pucar Svetozar,eekretar Opštinskog koniteta Savesa komunista Miha.ilo nonović,

Predsdeđnik Živko Babić otv ra sjednicu i konstatule 
da je prisutno 113 odborcika ,a odsutno 17 odbornika«

Najavili su izostanak sa sjednice sVišekruna Vaso, 
Vučković Stevo,Dimitri.1ević Milenko.Dubo Refik,Golubović 
Vjekoslav,Hainadar Rasi.1a,Kojić Vlado,Magajlić Irfan,Stančić 
Milorad,Tabaković Seni.1a ,Valenčić Ivica.

Nieu najavili izostanak sa sjednice s Koprivica Boško, 
LuČić Tomo »Pavković Mirjana»Večernović Žarko,BucaIo Ranko, 
Cripljanin Nađa,Dinulović Predrag,

Predjpednik Živko Babić predlaae da se iz aostavl.ie- 
nog drjevnog reda ieostavi tačka 3 1Ш0ШкС1Јк 0 BBZBJEDNDSTI 
SOBRACAJA I PRB'JENI PROPISA IZ OVE OBLASTI, .1er bi se na 
jednoj od narednih sjednica ova problematika razmotrila kom- 
pleksni.1e nego što je to obradeno u dostavl.ienoj infornaci.li,
Predlaže da se dostavl.ieni dnevni red dopuni sli.leđeći* taČkamas

1. Pri.iedlog Rješenja o razrješenju vršioca dužnosti 
načelnika Sekretari.iata zn prlvredu Skupštine opštinei

2. Pri.1edlog R.iešen.ia o poetavl.ien.iu načlenika Sekretari- 
jata za privredu Skup tine opštine ;

3. Prijedlog Rješon.la o postavl.1en.1u inspektor-i rada opšti- ле Banja Luka ;
4. Pri.iedlog Rješenja o poništenju копкагап o aprovođen.lu izbora direktora i odluke o izboru direktora Medicinske 

škole Ban.la Luka ;
5. PriJedlog Rješenja o imenovan.lu predstavnikn opštino u Savjet Regionalnog zdravstvenog centra Ban.in Luka ;
6. Pri.1edlog Rješon.la o razr.iesen.1u dužnosti načlenika Se- 

kretarijata narodne odbrane Skupštine Opštine ;
7. Pri.1edlog Rješenja o postavl.1en.1u vršioca đužnosti 

načelnika Sekretarijata narodne odbrane Skupštine 
opštine;

e.Prijedlog Rješonja o razr.iešenju duŽnosti člana Savje- 
ta narođne odbrane Vlade Poporrića ;

9.Pri.iedlog Rlešenja o iirenovanju članova Savjeta narod- 
ne odbrane Čurguz Drazana i Pipić Dauta ;
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Po^to ,1e izrc.iean uevo.iena 9preda.iednik koaotata.it d: je 
3kupština zu danaenju sjednicu prihvatila sli.iedeći t

D n e v n i  r e d s

l.Analiza poslovanja privređnih organizaci.ia po periodičnln
obražunlina za I, polugodište 1969.godine oputine Banja Luka 
i informaci.ia o privrednim kretan.iijna za periođ ,1n_nuar- ат- 
guet 1969.godine ( kao aneks analizi ).
Izv.lestllac : Dušan Tonid

2.Izv,leštaJ o poslovanju Fonda sdravstvenog 08igurnn,1a Konu* 
nnlne zajednice soci.ialnog oeiguran.la radnika 1 Fonda zdrav- 
etvenog osiguran.1a zemljoradnika za 1969.godinu i I.polugo- 
dište 1969.godine.
Izvjestilac t Alekea Trtica.

3. Prijedlog Odluke o izm.ienama i dopunama Odluke o propisiva-
n.1u m.iera đruStvene kontrole ci.lena ;
Izvjestilac t Mu.1o Duraković

4. Pri.1edlog Odluke o izmjeni Odluke o povrerenoj novčanoj po- 
moći učeenicima i članovima porodice učesnika n roinooelobo- 
dilačkog rata ;
Isvjestilae t Ljuba Gavranović

5. Prljeđlog Odluke o izc.leni Odluke o stalnoj r.ovornoj pomo- 
ći 1 sdravstvenoj zaštiti materi.1alno neobezbjedenih malo - dobnih lica ;
Izvjeetilac t Muharem Beganović

6ePrijedlog Odluke o odredivanju broja rndnika ailicijo u Banja Luel.
Izv.lestilac t Mahmut PJanić

7.Prl.1edlog Zaključka o potvrđivan.lu Statuta Mjesne zajedni- ee Lauš u Ban.io.1 Lucl;
Izv.ieetilac t Drago Pipinović

S.Prijedlozl zeključnкто mzmatron.lu t
a) Hacrta etatuta Contra za povrćan.ie plodrioeti demaćih životinja 9
b) Nacrta statuta Preduzeća za prikazivanje filmova Vrbas Banja Luka 9
c) Nacrta odluke o izmjenama i dopunama Stotuta Komunalnog preduzeća f Tržnlca " Banja Luka ;
2zv.1estilac t Branko Mllinković

9*Pri.1edlozi zaključaka i rjeSenja iz oblaeti imovinsko - pravnih odnosa ;
Izv.iestilac t Ajanović Sšref.
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10. Pri.1edlo<5 RJošen.1a o razrlešen.lu vršioca dužnoeti nnšol- 
nika Sokretari.lata za privredu Skupštino opštino ;

11. Pri.iedlog Rješenja o poetavl.lenju nn5elnikn Sekretarijnta 
za prirredu Skupštine opštine j

12. Pri.1edlog Rješonja o poatnvl.1en.1u inepektorn rada opštine Banja Luka j
l3«P3fi.1edlog R,1ešen.1a o poništen.lu konkursa o sprovodjon.lu 

izbora direktora 1 ođluke o izboru đirektora -^edicinske škole Banja Luka ;
l4.Pri.1edlog Rješenja o imenovanju predntavnika Skupštine 

opštine u Savjet Regionalnog zdravstvenog centra Banja 
Lttka|

l5*Pri.1edlog Rješen.ia o razr.iešen.lu dužnosti našelnika Sekre- 
tari.lata narodne odbrane Skupštine opštine ;

lć.Prijedlog Rješenja o postavl.1en.1u vršioca dužnost načelni- 
ka Sekretarijata narođne odbrane Skupštine opštlno |

17. Pri.1edlog Rjošon.la o raer.1ešen.1u đuŽnosti 5lane Savjeta 
narodne odbrane Vlade Popovića j

18. Pri.1edlog R.1ešon.1a o imenovan.lu Slanova Savjetc narodn# 
odbrane Curguz Dragana i Pipić Dauta j
Izv.lestioci pod taSkoraa od 8 do 16 : Džavid Gunić i

L.lubo Tešanović
Predloženi dnevni rod etavlja ee na glasanje ,to se kon- 
atatu.lo da ee u podpunoeti uevnja.
U pretreeu po zapi8niku ea 6 zn.ledničke sjednice vi.leća 
od ll.eeptembra 1969. od. odbornici Šipka Željkd i Darajen- 
5ević Zlatana pravđa.lu odeuntvo sa sjednice.
Pošto ni.ie bilo nikakvih prira.iedbi na zapisnik ea G.zajed- 
ničke sjednice vi.leća od ll.septeinbra 1 9 6 9 . ,uevo.1en 
je.
Predaednik ‘■’kupštine opštine otvava pretres po prvoj ta5ci.

AD - 1
Analiza poalovanja privrednih organizacl.ia po periodi- 
čnim obrnšuniraa za I. polugodište 1969.god.opŠtino 
Ban.1a Luka i inforiraci.1a o privrednim kretBn.1iraa za 
period jcnuar - av iuet 1969*godlne ( kno aneks analizl)
Izvjeetilac

DUŠAR ТОУШ tprede.1ednik Sav.leta za privredu
Drugovi i drugarioe, mi danae po prvi put u ovo.1 godini raz- 
raatrano kretanje privr^de na nnšo.1 konuni i ttlolin da ćerao 
moći da ocilenirao to kretanje eaevira ob.lektivno i određeno, 
i da оемо Doeli.ie takve oc.iene raoći đati nišl.ien.i 4 i određene 
prira.iedbe u vezi daljnjeg razvoja a povezano 8 donošen.1era pla- 
nova, kao i eredn.ioroćnog plana.



Могшпо kazati , da stan.le ko.1e vlada u nnddj privređi u biti 
aadovoljava i da Је to ocjena Savjeta za privrodu, a to s# 
ogleda Ito je najveći bro.i radnih organizaci.la dobo poslovao, 
i da .1a mali bro.1 organizaci.la inalo negativan resultat poslo- 
Vanda •Dugujemo odbornicirca 0bja5n.1enja što su dobili dva nateri.lala. 
Jedan .1e Analiza kretania za svih 6 mjeseci , a drugi ,1e Ana- 
liza za VII i VIII m.lesec. To .1e zato što smo bili spri.lećeni. 
Sto .1e u tim planovima prikazano za tih 6 m.leccci mi možeme 
biti zađovolJni.Mi imamo povećan.le proizvođn.le za 2o % prvih 
6 a.leseci, dok Repu'ollka za evega 8 % , a Federaciia 7 %• 
Podatak za realizaci.lu iznosi 38 % za Kepubliku i *eđcraciju 
nema pođataka.Z^lihe 78% palo a u Federaci.1l 98 % , ̂ zvoz jje 
43,6 %.u Republici 1о6 a u Federaeili 114.Ako bi gledali eamo 
ove podatke blli bi zadovol.1ni na obir prolzvodn.le.Trebo doda- 
ti da ,1e dohodak veći za 2o% u odnosu na proćlu godlnu. 
ustvareni dohodak po radnim organizaci.lama ,1e gn 8,2 % veći , 
od republićkog za 7% ,s od Federaci.ie 6,6%,A’aJveći porust do- 
hotka ima stanbeno komunalna d.1elt-nost 32,9 1 nr\iveća .1e u
zamljl«Ivnd budemo pmtlli poslovanje za prvih 9 m.icceci , tu ćemo sa- 
glodati kretanje dohotka u privrednim organizacijEuna i vid.1et 
cemo da dohotci nisu najbol.li.Ucešće za.1edr.ice u dohotku u 
prvo.1 polovini ,1e 36,8 ,a Republike 37,8
Kod nas .1e plan veći za 0,4 % #To je jedan od negntivnih poka - 
artel.1a a ne treba biti zabrinut.S ovim došlo je d© povećanja 
lićnih dohodaka#Sredstva su povećana 26,9 % a eredstva ostaju 
za fondove 2 %«N.1ihovo ućešće smtno je opolo.Opalo je 1 ostva- 
renje dohotka po zaposlenom u prlvredi.Na načem terenu bilo je 
pozanto da su lićni dohotci bili nieki n uvo-len.1em privredne 
reforme bilo .1e i 8tagmci.1 e• ?rivredne organizucl.ie eu išle 
ш  povišenje ličnih dohodaka, a to .1e dolazilo rrdi jr.ćanja 
adminlstrativnog sektora.To ,1e drugi podatak 8 ko.llm ne bl 
trebalo blti zadovol.ini.To je podatak o ко.1еп treba r- zmisli- 
ti.Obzirom da sredstva 8.1a ostvaru.lu u fondovimr>,gledamo našu 
reproduktivnu sposobnost i gledamo knko ćemo moći pratiti kre- 
tanje razvitka komune.Ako uzmemo i analizirano pokazatol.1e.vi- 
djet ćemo đa smo mnogo dall na lične dohotke.Sav.1et predlaže 
đa se ide na veće stope realizaciie rađi ©bezbje*en.1a proste 
reprodukci.1e.Da obezbede veća eredetva(navada kno primjer , 
kako зе nen.1a.1u mašine i đolaze svp moderni.ie, te d« se mora- 
пс pripremiti »obezbediti sredstva ,kao i od^ovrn'ajućt kadar ). 
Treba povesti raćuna o sredctvima raspod.1ele, sredstva kojja 
ostaju organlzaci.1l dal.le pozltivno 8aSati,k~o i aredotva po- 
elovnog fonda.Sredetva ai Jako mela a i јако ou potrebna ,jer 
ncša privreda je prezađužena« Ima određeni broj ko.ii inaju ered- 
stva za isplatu anulteta i k ihata, all pošto su blokirana, 
nemogu to lsplatiti.Savjet je razmatrao i pitan.le prim.lene ne- 
likvidnostl.Konotatovalo se da .1e kod nas stanje bo je ^ega 
U drugim komunama.Ako to kažem možemo dokumentovati ,đa jt na 
našem terenu bilo malo organizaei.1a ko.ie su bile priruđene za 
pozsjmljivanje sređstava od bnnke a druge iz reservnih fondova. 
Bržin sređivanjem tog problema naše radne org nlzacUe će doći 
U povoljni.1l položnj , jer nisu oetavile da drugi rješavaju , 
vec su same rješile,koliko je bilo u njlhovoj uoći«&te;?utlm 
иогат da naglasim,da to što smo poznjmiv li iz resarvnog fon- 
4a nećemo moćl mnogo koristiti, jer propisi prcdviđoju da se 
ta sredstva neće moći koristiti.To znaći ако rndr® organiencl- 
ja ima obaveze , da će služba društvenog knjigovodstva moći



i to korlstlti.Ked bi ee brže r.leŠRTrlo pitf?n,le nelikridnoeti
паве огр?1 nize.ci.ie bile bi u boliem položaju.
Snv.let .ie razmatrao i .1ednu odredjenu probler.atiku, ali eam 
dužan da naglusir; da oe vrse razni pritisci ш  radno organi- 
zaci.ie po pitan.1u raznlh pomoči као sto su sza lzgradnjn 
rasnih skola, putevapsponien ploća i razno raznih et*>mri, 
a sve to utice ш  finansi.1sko stanie preduzeča,Toliko sam 
hteo.
Razmatrao ,1e Sav.let i pitan.le fabrike koSe , ko.1a sc nalazi 
u prinudno.i upravi.Kateri.1al od preduzeća "З^иЛ^егЛк" niie 
bio kompletiran i podpun i nismo mogli razmatrati, to ćemo 
rnzmntrsti пакоп 9 m.1. obracuna.
Stc ee tiče Fabrike kože možemo danas konstatovati da Je 
stan.1e bol.1e i posluje rentnbilo, ali ,1e na.ivažni.ie što ta 
oranniznci.la ima povol.1ne uslove i može se uklopiti u mje- 
ro ko.ie vlada^u.Drugovi iz Tvornice koža su odluoili do 
sndn neće dolaziti u obzir ulaganja u pooto.ieće o'ojekte.Oni 
sir. tra.1u đa bi se mogli ostvariti neki te’ nički zahvati 1 
k drovoko po.1acan.1e , da može bol.le da poslu.le. Oni cu povra- 
tili ugled nn tržištu.Tada dolaze iz.lave da .ie s; svim drugl 
kvolitet poslova i da će koriatiti n.1ihove proizvode kao 
sirovinsku bazu,ako bude i đal.ie t«lwv kvnlitet kao sada.
Oni treba da se povezu.1u sa drugim kućanst kno što đo "Boro-
vo п.
Tvornica kože našla ,1e svo.le opravdan.1e da .1e treba odrŽa- 
ti i dalje razvi.lati, ier о ш  ima više uslovn da ostane.
Dal.ie želim da obavieatim da se stavl.ia u s&datak riešavanjestanbanih pit&nje.
§to se tiće kadrovekog eektora, tr^ba voditi raćttna da se sto yiše osposobljava .
Skupština Opštine treba ići na kadrovsko Јасапјо Зекtora za 
privredu, Jer ima Jako mnogo poelova ш  pl&nu, a to Je život- 
ш  бапвн za mnoge naše organizaci.le.Mor&m đa kažem da te 
kadrove treba i plaćati, ,1er ni.ledan neće ostati ovdjo ako 
mu .ie plata niža nego u privrednim organizaci.iaraa 1 zato mi 
raoramo da pravilno vođimo k' drovsku politiku, Kad ве od njih 
traži strucnost ,treba irr to i platlti.Moramo lći s bržim 
procesom kFallfikacionil'i izm.iena и radnim ©r niz ;ci.1ama u
Srioritetnirc poslovima.Bilo bi korisno povcćanje 7/$ lićnog ohotka, da bi se donekle stekla kvalifIkaoiona simrnost. 
Iiaša Korcunr. se nalazi pred delikatnir. z: datkon , a to Je iz— 
gradn.ia puteva , a tu treba naći sredstava.Is bbdžata со 
neće moći odvojiti više od 2 %9 a to Je malo i rcorat ćomo 
pomoći Skupštini opštine u izgradn.li tih puteva.
£elim ponovno napoicenuti da što više izđvajamo u poslovni 
fond.Eto to .ie toliko, 1 ,1ов Jedcnpttt bi ukazao da Je etanjo 
n privredi dobro i nadajmo se da će biti i bolje i da ćemo 
poelovni fond ojnčati, Jer kapital će biti skup.

Prećoednik Skupštine opštine otvara pretres po prvoj tačci.



Do.gdnn Božp.nld °p§tinRko sinđikalno vi.1e<5e.

U svo.io.i dipkusi.1l osvraut ću ee n?. zapazanja Opštinakog ein» 
dikalnog vi.ieća , u rezi podn.1etog materijala za ovu fikupšti - 
nu#Wa ajednici ko.1a ,1e bila održana lo*X.O*g. raznatrani au 
materi.lali i poslovan.le privrednih orgnniznci.1a*To ou materl- 
iali koji se nalaze danas na dnevnom redu sjednice Skupštine 
opštine* ,
Posli.ie uvodnog obrazloženja i vodjenja diGkusi.ie u ko.1o.1 Je 
ucestvoralo Yise Ćlanova Predsedničtva i Komisi.1efPredsjedni- 
štvo Vi.ieća је došlo do sli.ledećih konstataci.1a :
I*Pozitivno se ocjen.1u.1u privredna kretanja i ir stojanja rad- 
nih organizacija u oblasti privrede , da dodju do povećanja 
proizvodn.le # realizacljt , izvoza i eraan.1enja z liha gotovih 
proizvoda |
II.Zabrln.1ava pojava nsdostatka sredstava na žiro raćunizaa 
pojedinlh privrednih organizacl ia, usli.led ćegc se po,1:.rlduJe 
problem likvidnoeti kod takvih radnih organizaci.1a*Treba na-
g aeltl , da lako poeto.le problenl na pođru'.iu nolikvidnosti, 

_ak privreda naše opštlne u c.iolor.ti dolazi U nepovoljni.1l 
položaj( ne ovo.lora krivicora)ejar rndne orgcnizaci.le so dru- 
gih podruSJa -poslovni partnerl nieu likvidni, pa ou time i 
nouredne platise.Ova potražlvanja privrede aa nešeg podrućja 
iznose cca 9 miljardi starih dinora*Radi toga ce nameć# neep- 
hodna potreba da radne organlzaciie vrše stalnu analizu odno- 
ва svo.1im poslovnim partnerima, kako bi na vrlrene mogll pro- 
duzimati potrebne mjere, da se etanje poboljša 1 eventualno 
pronađu solventnijl partneri*
III.Evidentan je i porast kretanja ličnih dohođakn u oblasti 
privrede u odnosu m  izvještajnl period prošle -oliie i u 
odnonu na kretanje ličnih dohodaka u vanprivrednim djeltano- 
stima.Kod posrnatranja raeta ličnih dohodaka uočljlva je poja- 
va- da атото np.nji bro.1 radnih organizaci.ie ( njih 9 ) imaju 
veci porast ostntka dohotka nam.lsnjenog za fondove u odnosu 
na posmatrani period prošle godine, đok je veći broj onih 
koj# bar kod periodičnih obračuna srmnjuju ootatak đohotka 
namjenjenog za fondove.
Poznat je 8tav eindikata , da lićni dohotci trobn da rostu u 
skladu sa poraatom produktivnosti,odnosno u 3klnđu sa rastom 
ostvarenog dohotka(Zakon 0 dohotku), pa se prsdlnže da rndne 
organizaeije vode stabilniju i đugorocniju politiku, koja će 
im omogućiti normalan tempo rasta lićnih đohodaka, uz sklad- 
co obezbjedenje sredatava za proširenu reprodukciju* 
Istovremeno »Predsjed ilštvo ukazuje da ovu Ćlnjonicu zcto.što 
trenutni neskladan rnst llčnih dohodaka u posmatr nom poriodu 
dovodi do Samozadovoljetva, dok u poslovno.i politici za naređ- 
ai periođ, može radna organizaeija doći u težak, a poneknd i 
bezizlazan položaj*
Isložena konatatacija i mišljenja upućuiu da poatoji još 
jedan problem unutar radnih organizacija, a to je problem 
kndrova*Radi to^i,samoupravni organi i drugi faktori u onim 
kolektivima gdje je to problem , moraju ( ako Žele proaperi- 
tet)da u avoju sredinu uključuju mlade strucne k đrove.potreb- 
ne за obezbjeđenje zacrtane dugoročne politike*



U svrhu ukl.lučiv n.1a i usnvršavnn.la struonih kadrova nužno 
je imati programe potrcba školovania novih i ootrušavan.1a 
postojađih kodrova иг istovreTTieno obPBbertenio odgovnrajućih eredntavn.
U sklopu rozmatran.la problematike poslovania r idnih organi- 
zaci.ia moralo hi se više polasiti od učešća svih Članova 
kolektiva, pa ie u tor ciliu potrobno učiniti dal.ie korake, 
da bi evi materiiali koii au od zn.čaja za poslovnu poli» 
ti-cu bili prlhvaćeni u kolektivu«Petrebno је da i geriodi- 
čni obračuni buđu obavezno raematrani na onakav nuoia kakav 
js predvid.ien nomativniiii aktima, Sto treba da bude i jedan 
od elemenata garanciie #bol.1e poslovne politike*
Ha kraju ie došla do izrazaja i konstataciia dr. su radni 
l.iudi manie ili više upoznati sa ođredjsnim alemcntina po- 
slovanja u svo.io.1 radnoj or-raniznci.li, ali зе osjeća isto- 
vrenseno potreba da oni budu upoznatl i ea odredjonin privre* 
dnim i drugim kretan.lirta u komuni, pa i širo.Ovu uIo tu ирог- 
n vanja radnih kolektiva pored ostalih iroaju i birani ođbor- 
nici Viieća rainih za.iednica.
EHedjutim, u dosadašnioj praksl to upozmvanje so nije sklad- 
ne i pravovreren© vršilo u odredjenom broju radnih organiea- 
cija, n<ročito u onirn slučajevima gdje jeđ^n odbornik pred- 
Stavlja više rađnih organis cija.Iz ovog dalie rrcizlazi 1 
saključak aa koiim se složilo Predsjednlštvo Vijeća, da je 
na eadašnjem nivou razvoja samoupr^vnih društvenih odnosa i 
oagledavanje privredr.e problematike, potrebna čvršćn sprega 
izmeđju Vijeća radnih zajednica Skurštine opštir.e i radnih 
organizaclja које oni u ovom Vijeću predstavljaja, t j. 
osjeća ве veća potreba da odbornicl Vijeća rađnili sajednioa 
ca odgovarajući načln informišu kolektive које predetavljaju
0 etanju kretanjima i mjerama fcoje se produzimaju u cilju 
razrjesavanja odgovarajućih pitanja 1 problemn u privrednlM1 drugim oblaetima.

HaJrudin Zvirklć ,predsjednik Savjeta zn robni pro?:et
Iz ove analize eno vidieli kretanje privrede . a koliko Je 
to objektivno, a koliko subjektivno, da bi doSli do zakl.iu- 
čka , da li smo stvarno to ostvarili, ili je to rezultat 
prlvrednih kretanja u zemlji, i u kom ee pravcu lcretno naš 
privred^.i sietem.U zndnie vri.iene mi se krnćeno k tršišnoj 
privredi, t .1* k centmliznciii kapitala.Ako je t' ko i nena- 
mo mo^ućnosti izbora i morumo se kretatl u ton prnvcu.U koc. pravcu treba da se ’<reće banjnlučka privr^đa ? Mi ćemo 
se morati kretati u pravcu centrallzaciie knpitali, a to Jo 
inte racija.Dal.ie, privredae sub.iekte usnjeriti u smislu Jača- 
nja ili зо or anisirati na tom području.liogli bi da зе poelu- 
žimo iskustvom drugih gradova.U Sarajevu se etvorilo jedno 
veliko preduzeće UNIS,gdje se udružilo nekoliko industrijskih 
preduzeca ,koja nemaju veze na bazi pođjele rada, nego su 
združili kapital,koji daje odredenu snagu.
Staatram da bi morali stvoriti Jednu osovinu , oko koje bi 
se morale okretati mše privred e organizaciie.



Mi bi trebali da iranmo takve privredne orff ni^nci.le ko.1e 
bi se udružlle u druge veće privredne ortTaniz.' ci.ie i teko 
udruženim sredetvima sebi ojr.Snli kspitnl.
Prirajeću.iern , dn se detaljni.ie o trgovinl ne covori|inko 
,1e trgovina poatigla sa malira ulagnn.iem velike rezultate« 
Ltohodak u industri.li Je 6,5 , a u trgovini 5,5 »Ovo Je rezultat ko.1i dosta govori za sebe.S malim uiagr;ri.1eni smo 
pos tigli dobre ekonomske reznltate.U posljednje vri.)erae 
oaječam da su ве naši društv n© politički faktori агintere- 
sovali za trgovinu, pošto ona vrsi raspod.lelu iruiitvenog 
dohotka.Trobalo bi pružiti pomod i trgovini,odnonno izvjea- 
ne povlastice,kao što su , odobravanje lokacije za otvara- 
nje pojedinih robnih kuća ,inađe lokala,.1er doaada ш о  etal« 
no imali poteškoća oko toga.Tražili smo d- nar.i oo d:\ zealji« 
što pored r,Metalan , med.lutlra te Je dato drug0me9a ncmjera- 
vali srao da gradimo aalon namJeštaJa.Što ee tićo UĐinJerava- 
nja bankarskih sredstava, tu neraa pri~ovora .Sfcrtram da 
treba razvi.lati grane ko.1e ima.iu budućnost,pored iu U3tri- 
,1e treba razvijati i industriju,Jer to iraa екопоиаке гр?и- 
nice.Mo2dani.1e za ovu skupštinu da to goverim. li bi ipak 
rekao da bi trebali imati koncepci.iu raevt.1a trgovine na 
pvora podrućju.
Želio bih znati zašto u overa izv.1ešta.1u ni.1a biio podataka 
O pred.''Rudi Cajevac ".
Podpr de.lednik pavld Gunić
KJegova diskupija prilaže ee zapisniku.

Mirsad Čardžić - odbornik
Iz izls^anja druga Toraića razumeo aam da su lićni đohetci 
u koraunalno.1 d.lelatnoati otišli na gore sa 2e/S.PitPm ee 
.1 л korae su ti ddhotci otišli na gore ?

Teraić Dušan

Ja nisam kazao lićni dohotci , već da .1e dohod«k otišao 
n- gore u Komunalno.1 d.1elatnorti,što .1e pozitivno oc.1e- 
n.leno ©d strnne S^v.leta za privredu.

Lrod3.iednik Živko ISabić
Drugovi , ,1a se ne bi upuštao u to, ali lično minlim da 
ina đosta vieokih lični dohodaka I drugO da ličr.i dohot- 
ci u privredi brže rastu ne ■'O van privrede.
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Ovoir priliko® važno .1® naporrenuti 1 pitanje magietrale. 
Treba ist ći da шогашо vođitl габипа k ko вшо se đogovori- 
li.

Slobodan ТЧ>г<т1(5 - odbornik

Ia materijala se može prim.letiti da ima dosta ner.lešenih 
pitan.io i da đo^ta toga ne ide svo.lim tokora.Iz prsđhod- 
nih izlogan.la moglo ee zapaziti da poetoji necklad u 
raspod.ieli dohotka.Poraet raste za i to zauzir.a vidno 
ra.1eeto*Tre3a je konstntaci.la ,da idomo р г Ш б п о  nepokrive- 
ni i da možemo imati takvu situaciiu da neprivrcdne orga- 
nizaci.ie ne posveSu.iu pažn.1u pitan.iu finansir .пЛа,
Sto ве tiče preduzeća "Rudi Cajevac" Čindenica je da je 
za to preduzeđe veliki udarac ,ko.1i se odrazio n financij- 
skd rezultat*Jedan .ie faktor što se nal airjo ш  pragu 
isporuke nekih di.ielova*
Također imamo problem interne reali8aci.1e.
Lloze ee konstatovati da de rezultati biti znadajni*

Mladen Janiić - služba društveno?: kn.Hgovodstva
Ja oih se složio s izlagnn.lem druga Tomića,ko.1i .1« reka# 
đa privr*dn© kretsn.le pokazuje pozitivnu tendenci.lu# 
Pozitivno kretanje za osnm m^eseci ,prema podr.ciraa iz 
službe društv nog kn.ligovodstva ,ko.1e imarao,m bazi fak- 
tiSkog izvršen.1a#putem žiro raču.na.Da đam пзкс uporedon.ia 
ko.1n govore o torae.Naplačena realizaci.la n bacjcluSkoj 
komuni za 8 mjeseci .1e veđa za 3 % ,pla<5eni materi.lalni 
troškovi za 2% .međ.iutir kod kamata i dopunskog poreza 
idemo znatno vise za 27%«Sve šte ,1e plačeno a 8 mjeseci 
brži smo ođ Republike za 11$.
Interesantno .1e napomenuti, da kod kredit u kređitiran.lu 
uopšte, srro zaostaIi*K©d ukupnih kredita za 16$, investici- 
Ла 15 %.
Ja bih želio da kažem nekollko redi u vezi kcnkretnlh 
problema, koji su bili na dnsvnorc ređu. nims,_leđ .1ući prlr. 
kretanje u cjelini je pozitivno , 1 u ovih 3 rajeseci nismo 
imsli posebnih problema u vezi isplata ličnlh dohodaka ni 
minimalnih lićnih dohodaka,k?k o Je bilo ia u drugim kraje- 
vima Bosne i mše zeml.la, a to Ле dobar rezult t.LItđtttim, 
to nas ipek ne može doveati do tog^ da buđemo zddovol^ni, 
imrsiro nekih elemenata neokviren©sti,ko.1i govore , da 
poledine rndno organizacl.1t nisu u uajjboljo^ oltuaeidi •
ICao dokaz upoznat ću vae sa podacima sudskib rješen.la , 
a to Ле doeta znača.1no i pokazu.ie stvarmi eitu ciju#
U prošlo^ godini za devet m.leseci imali emo Зе2б sudsklh 
r.1ešon.1a, a u ovo.1 p;odini 3633 .Prožlogođišnji iznosl 
zabrana iznoee 6 mili.iardi i Зоо miliona , dok u ovo.1 godi- 
ni 6 mili.lardA i 914 miliona S Din. Trolkovl u prošlod



povoderr tih kamata bili eu 2.537 ailiona , n ovotvodišnji 
3.927 mil. Razlog Je taj što sv<* višs dolaze do ieražaja 
akceptni nalazi.Isto tako ,1edan od pokasatel.ln jest blo- 
kada žiro računa.
Imairo radnih org-anizacila ko.1s su III kvart I bile bloki- 
rane po nekollko dana, a iir. 1 i onih kole su bile 1 lokira- 
no i od 5o - 60 dana.
I3aše organizacije »prema evidenci.1 i,.1oš »alo koriete 
skceptne nalege.Ja rderu.lem da bi na tsj n Či s:r. njile 
troškov u vezi donošenja tih preeuda.
Mislia da bi ovdj' mogli etaviti prim.ledbe snalizi.što 
nisu išli na odrerTono ©brazloSonjo s novim mjornnn kojo 
su u pripremi.PitanJa 0 ko.lima bi trebali đa se upoznaju: 
Izmjena nakona 0 bankama,Pri.1edlog izrojone kcnatne stope, 
i .1oš nekoliko đrugih izm.lena ko.1e su na dnevi.om redu.

Badovan Hrnjaz
Ja blh govorio o odnosima uprave i privrode tsa stinovišta 
o0po8obl.lavan.la stručnih 9lužbi Skupštine opstir.e.radi 
pružan.ia pomodi radnim ©rg^nizacijama.Nova orjentocija 
Skupštino opŠtine na pregrarciran.iu rada ta posebno izrsda 
eredn.loročnog plana »zahtjeva i od organa uprave da budu 
efikaeni.li u praden.lu etanja po ©bl^stim* џн naročito 
sekretarij*ti za privredu, komunalne poslevOjdruštvane 
sIužbe,imevinsko prnvna služba »poreske sluzbe i inspek- 
ci.1e.Svi.1esni smo evojih elabosti u pogledu sporosti, 
neetručnoeti 1 neefikasnosti 1 ni đetno poduziroati r' dikal- 
ne ra.1ere za efikaeni.1l rad.Treba pesveti tl poeebnu pažnju 
kontroli opštih akata radnih organizacija sa etsnovišta 
bol.lo organizaci.io okonomskih .iodinica i raspođjelo dohot- 
ka.lto roožo biti to da utiće na povečinu produktivnost tt
frlvredi.Dosada niamo vršili kontrelu opštih aknta sem tatutafšte .1e ozbiljna elabost.
U pogledu r.1ešavan.1a zahtjeva radnih erganizaciin sada 
sn:o znatno ofikasniii.l’oreaka elužba 1 inspehciie ou efi- 
kasnije u oporezivanju 1 kentroli privatnog sektora,ali 
n.iihove d.lelovanje rceže Još pozitivni.ie da atiče nn udedna- 
šavanje usluga privref*lv^nja izmed.lu priv'tner i druitv^nog 
aoktora.Mi emo pružili konkretnu pomeć orgt-nizacl.larc.a d 
saniranju njihovog etan.1a#kao što Je : ,?Tr idhenik,,t"TržnieaR
Tvornlca koža i đr.erg'inizaclje tkcko u knđrovim ttako i 
a pogleđu saniranja poplovan.1c i stanovima.
Med.1utimteve akcije mor;- ju biti kontinuircne i zilo su 
nam potrebni dobri kadrovi.Ze dobre kaclrove t: eba etvoriti 
uolove u po^leđtt nngrađivanjs i opreme.Mertutim.kod nne 
analitišari ekonomieti imaju 13e© KD .inspektori tehnišari 
looo KD, a opčenite slubo su plndeni svi otručri kdrevi, 
a u ovoj gedlni niemo vršill povečanje ličnih dohođakataem 
nekih iapravki po godinama staža.a preko 15o racnika 2 
godine nije imalo poveČanje ličnlh dohodakntdok je sva 
privreda imala u ovej gedini povečanje 1155.
Ovakvo stanje stvara paolvan odnos prema radu i onemogučava
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r,1esavanje eadataka i mi morame poetaviti aaht.lev aa 
pove6an.1em liSnih dohodaka .No i pored ov kvo^ 9tan1af 
mi se nećemo kolebati#ve<5 ćemo naetaviti provodsnje ofi- 
kšsnih m.1ora ea bol.1i rađ upravo #n Skup3tina <5o modi 
da oc.1eni c.1elokupan rad upravo prilikom razcr;tranji 
izvješta.la o radu upravo за 1969.godinu u januaru 197o. g.
Fadlć Ivlca -odobornlk
Isvieatioc u svom izlaganju ,ро pitan.iu atrušnih kalroj^a 
iznio jo da im nećc biti sve.lodno tko de im sjeđiti u 3okro~ 
tarijatu za privredu-ali i nama neće biti isto t*ko svojtd- 
no i u ostalim sokretarijatima.Ja sam protiv povouanja gro 
sume ličnog dohotka administraciji.Kodju iirr. #ukoli<co se 
radi o etručnom kadru#ko.1i nan> je neophoda.i#dru jo stvar.
Ja oam *a to da se kadrovima ko.ii nam treb^.iu dade lični 
dohodak kakav bi imali i u privredi,tако ds ne bi dolasilo 
opet do šotanja u privredu 1 napuštanja raonih mjesta abog 
večeg ličnog dohotka.Da do toga ne bi došlo jorane pođuzotl 
od^ovarajuđe m.1ereftj. Izravnati primanja sa privredom.
Drugo pitanje je do'odak komunalne privređe#k;.o n:jviši 
dohodak u dršavi.Bilo je govora i o tome da nu tu v*liki 
lični dohotci.Pitam зе ja fda li je komun-ln^ privreda radl- 
la 7 Časova ili 14 čaeova.Osim to a da li je r <?ila јоб 
i na đrugim područjima i stvarala sebi dohodak u tu erga- 
nizaciju.Predu2eče "Put" i wČi8točan za vrijeme j nu^ra, 
februara i marta radili su dac i noć na prociščavanju puto- 
va od sni.1ega-a to је možda poriod koji је povuk o veći 
dohodak i take povečami dohodak za 14 ^.Htio bih da 
predložim da bi trebalo da naši planovi ^avjeta idu u 
privredne organizacije i da ih upoznaju odbornici,jer ovaj 
matorijal je bio upučen privrednim organizaci.lamo,pa mo 
oudi da n.iih noma ovdjo k đ se raepravlja o tome.
r.Iilorad Popović - poslanlk
Očito je da se iz analize vidi da je privrođa imala pozi— 
tivne rezultate#međjutim# to ne znaći da možeiro biti zado— 
voljni#jer uvijek imn pitanja која niau rjeSonc#i u odnosu 
пгд druge stojimo loše#koliko u kadrovekom plt nu,’ ојегс ne 
posvečujemo dovoljnu pažnju u problemu ličnih dohođaka uepće. 
Uslijed niskih ličnih dohodoka ni imamo problere eko zape- šl.V vanja stručnog kadrr •
jjurmo 23 % u opštini sr. 94o N.D. Takav prcsjek L.D nara no 
oiro,.uču.1e đa dobijemo etručne k<-«đrove koji r m trebaju. 
Jačanje vanagarde z^visno je od ličnog dohotka.PređlaSera da se brže uključimo u likviđlr^nje nelikvldnoctl*
ITpvnk Uatić
No može da ss razgraniče privreda i van privredn.ZaŠtO 
se nije reklo nešto o vr.nprivrednim djelnt*iostimr,.Pel^eprl- 
vroda i šumarstvo su najniži po ličnim dohotcim;".flti nošto 
nijo uredu#.1er poljoprivreda priprema siroviru za industriju
i sve je to povezano#prema torce nezgeđn© је tc Ijudlaa 
dokasati.
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Predsjednlk Žlvko Babld
Na dnevnom redu o prlvrednom kretan.1u,.1edan od zaključaka je 
da je razvo.1 ličnih dohodaka vedi u privredi za 11,8 fo i da j§ 
tendencija ličnih dohodaka u povečanju.(Daje objašnjenja odbor- 
niku o kretanju ličnih dohodaka )
Tomlć Dgšan
Odbijam prigovor druga Pail Ivice , kad sam rekao da је porast 
do! otka u stanbeno - komunalnoj djelatnosti porasla, to sam 
istakao kao .1ednu pozitivnu karakteristiku, ,1er je kod nas u 
opadanju.Takvo stanje ni.1e uvjetovalo povecanje ličnih dohodaka. 
Ako bi išli na povečanje,za nas bi to bilo opasno.
Komunalno dobro stoji,treba voditi računa što Skupština vodi 
odredjeni doprinos ,kao što .1e voda i da i to ne iskoriste u 
povedanju lićnih dohođaka.Oni nisu išli na povećan.1e,već su 
ispod prosjeka ličnih dohodaka u privredi.Samo da je to jeđan 
plus ,jeste.
Drugo, što se tiće pred."Rudi Čajevac" da se ne zanosimo.Jfi smo 
iznjeli da je stanje dobro i da imamo realne osnove da idemo 
đalje, a što nemamo veći postotak ,to možemo skrenuti pažnju 
nn poslovnost ove organizaci.1e.Ako bi rezultat bio na bazi 
neukalkuliranih zaliha.Ja bih predložio da prihvatimo privre- 
menu metodiku,prema tome koliko smo pali zbog toga možemo i po- 
rasti.
Ne slažem se da treba ovdje na Skupšti određivati lične dohot- 
ke, a da to ovisi o poslovima.Istina da treba da pomognemo u 
dovođenju kadrova.Slažem se da treba ići na to da tko više 
vredi i više zasluži.Veliki je broj onih ko.1i imaju lični do- 
hođak od боо N D.U planu je izrada elaborata o onim organizaci- 
jama ko.1e imaju lični dohodak do 7oo N.D i onih ko.ie imnju 
visoke lične dohotke.
Koliko ćemo uspjeti ovisi od odbornika.
Osvrnut ću se na pitan.le stručnog kadra.Ifli se sporo uključu.lemo 
s ubacivan.lem novih stručnih kadrova.
To su bile mo.ie primjedbe ko.iim sam htio da skrenem pažn.iu.
Opet ponavljam da је baza tu ,ali ako se dobro organizira i da 
imamo dobre uslove.
Preds.jednik Živko Babić
Predlaže da se zaključi diskusija povodom ove taške i predlaže 
komisiju za izradu zaklđučaka :
1. David Gunić , 4«Begić Ibrahim
2. Tomić Dušan 5.Đuran Vlada
3. Zvirkić Hajrudin
Nakon toga daje se pauza od 15 minuta
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Davld Ganlć
Iepred komlel.le podnosti zakl.1učke po pitan.1u I.taSke dnev- 
nog reda.(prilažu se zapisniku )
Stavl.1a se na glasan.ie i prpdlo? ве .iednoglasno usvaja. 
Preds.1ednik Žlvko Babid
Ja bih molio da do petka svi odbornici privrednih orgnnizacija 
jave načelniku o vremenu održavanja zborova birača, a da se 
održe od 2o - 3o.X.69.g.

AD - 2
IzvJeštaJ o poslovanju Ponda zdravstvenog osiguranja Ilomunal- 
ne zajednice soci.lalnog osiguranja radnika i Ponda zdravstve- 
nog osiguranja zemljoradnika za 1969.godinu i I.polugodište 
19b9.godine.

Dr.Ferković Milan -predsjednik Savjeta za zdravlje
Na osnovu izv.iešta.ia koji ste dobili može se izvesti zaključak
I. da je ovo пабч područje komune u svakom slučaju područje 
nerazvi.1eno.Da su osiguranicima lični dohotci niski u odnosu 
na republičke.Prosječni lični dohodak kreče se od 52o - 74o 
N.D. U ovom izv.1ešta.1u se vidi da .16 bilo dosta prebacivanja 
sredstava u druga podruČJa.kao što su SaraJevo,ZagrebfBeo- 
gradf0si.1ek.Cin.1enica je da ovo područ.1e nema zdravst ene 
ustanove ko.1e bi bile opreml.1ene kako trebafkao Ai odgovara- 
juće kap;citetefpa prema tome ne možemo ni očekivati da p&- 
ci.ienti budu zađovoljni sa uslugama ko.1e im se pruža.iu.
Na ovom području ima velik broj penzi.1onera i lica koia se 
uzdržavaJu.Raspravl.ialo se i o problemu solidarnosti.Solidar- 
nost u ovom pogledu dolazila bi jedino na nivou Eepublike,Jer 
ako bi ostala na nivou zajednice,onda bi opet trebalo pokriva- 
ti gubitak^odnosno manjkove.
Crebalo bi se boriti na svim nivoima da se u budućo soliđar- 
nost rješi na teret Republike,Jer to .1e sticajem okolnosti 
podpalo na banjalučku opštinu.U izvještaju Fonda zemljorađničkog osiguran.ia nema ništa 
novo.Ubiranje participaci.le ne ide k&ko bi trebalo,preporu- 
čaro Zavođu da se donese neograničena odluka.
U izv.1ešta.1u sa sjednice kolegijuma od lo.X.196f.g. razmatra- 
lo se pitan.le gubitka i na kraju se navodi, da su jeđan veliki 
dio odnosi i na zemljorađničko osiguranje,kao i 26 mili.1ona 
koji su otišli na sudske troškove i kamate.Prema tome pitan.1e 
participaci.1e ,1e također važan problem, koji zajednički treba 
da rJešimo.Zbog čega je deficit u ovo.1 godlni 93 mili.1ona.
To su troškovi sudskih kamata.U ovih 8 m.leseci potrošeno je 
51 mili.1on starih dinara, a još 26 miliona sudskJLm troškova 
i kamata.Od toa» 51 mili.1on,na lečenje d.1ece od 3 godine ko.1a 
bolu.1u od tuberkuloze odpnda 25 miliona.
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Ismet Eškić -načelnik Sekretari.lata za finansi.ie
Ova konstataci.ia djelomično .ie tačna.Razmatrali smo ostvare- 
n.1e prihoda i utvrdili da ,1e ostvaren.ie samo za nekoliko mie- 
seci,upravo sad sli.iede te m.iere negativne u vezi zeml.lorad- 
ničkog fonda.
Rajko Kuzmanovič - načelnik Sekretari.iata za društv. službe
Drugarice i drugovi odbornici a želim istaći neke čin.ienice 
vezane za ovaj izvještaj»obzirom da sam načlenlk u ovoj slu- 
žbi, a osim toga time ću đoprin.ieti u izv.iesnom smialu dopu- 
ni onoga što je u svom uvodnom izlagan.iu rekao predojednik 
Savjeta za zdravlje Dr.Milan Perkovič.
Prije svega smatram da izvještaj u ci.lelini де takav da se 
može usvojiti uz neke primjedbe a коде su već istakn&tt i 
ko.ie ja želirr. istaći.
Kao prvo nepobitna .ie čin.ienica da је Kom.zajednica socijal- 
nog osiguran.ia radnika B.Luka sa 24 opŠtine nesretno formira- 
na i da se tu javl.laju čudne disproporci.1e.Naime,Banja Luka 
je u okvirima republike i federaci.ie nerazvi.ien kraj.ali na 
relaciji ove 24 udružene opštine ,Banja Luka je rnzrvi.1ena 1 
ona zbog toga u izv.lesnom smislu trpi,zbog takve organizaci- 
d® •Privreda ovog kraja ni.ie u stan.1u da ebezbjedi onoliko sred- 
stava koliko bi trebplo za 2dravstveno osiguran.ie radnika, 
zito se dolazi u određene teškoće.
Struktura osiguranika .1e loša,.1er .1е većina zaposlenih sa 
ličnim dohotkom od боо N.D , a zatim je veliki broj penzio- 
nera či.1a primanja ,zna зе ,da nisu velika.
Zna se da posto.H i ođređena problematika u zeml.loradničkom 
osiguran.1u,o čemu su poduzimane određene m.1ere,kako bi se 
Ublažila situacija ko.1a vam .1е vjerovatno poznata.
Prema tome,neosporno je, da je Kom.zavod za soc.osiguran.1e 
bložio maksimum truda da ublaži tešku situaciju,što so vidi 
i iz pozitivnog bilansa od oko 265 miliona starih dinara.ra 
samo u toku I.polugodišta o.g. i ako su im i rr.ehodi veći u 
ovom periodu od planiranih.
Hadalje.troškovi zdravstvene zaštite osiguraniks i osiguranih 
licc su manji nego u republicl ze 1,84 %, što eve ukazuje 
na pozitivne mjore koje se poduzimaju u Zavodu za socijalno 
osiguranje.Koliko to ima odraza na zdravstvenu službu to 
je posebno pitanje.
Keđutim, ne bih se složio sa nekim konstatacijama iznesenim 
u ovom materijalu koji se odnose na utvrđivanje osnovno i 
dodatne stope doprinosa.Tu se iznosi da је Skupštim opštine 
uskratila saglaenost na povećanje stope i da en se time 
ostvrrile odro^one teškoćo.Sigurnose eječaju odbornici koji 
su i tada bili u ovoj Skupštini ,da je uskraćena ta saglas'- 
nost , ali postavlja ee pitanje da li је to uzrok poteskoća 
u Zavodu za socijalno osiguranje.Ja ne ih rekao da је to 
tako.Naime, Kom.z^vod zn soc.osiguran.1e zatražio je poveća- 
nje stope i to i
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1. za osnovni doprinos ea 6% na 6,35 %
2. na dodatni doprinos ea 1,36 % na lt5o %
na bruto LD.

^azlog za ovo povećan.1e naveli su sli.iedeće*
1. Da ima.1u gubitke iz rani.lih godina oko 75o 

miliona etarih dinara.
2. Da će lioni dohoci u privredi i vr.nprivrede 

rasti man.le od predvid.1an.1a po društvrnom planu.Oni stt 
predvid.leli da ce taj roet biti za 6 % + 2% na ime z po- 
alenosti ,što ukupno iznosi 8 %.

3. Da treba pobol.1šati položaj zdravstvenih 
ustanova.Neke od ovih argumenata »posebna odborničkn komi- 
sija, је usvo.lilaf kao onaj pod brojem 3 )fali se ni.ie elo- 
žlla ea argumentacijom pod bro.lem 1 i 2 )zbog toga su od- 
borniČke komisi.le i Savjet za zdravlje zajednički zakl.iuČi- 
li da predlože Skupštini opštine da se askrati sagl&snost 
na povećanje osnovnog doprinosa sa 6% na 6,35 % i dodatnog 
sa 1,36 % na l,5o % •

Komisija i odbornici našli su rezloge za uskra- 
ćivanje saglasnosti u sli.iedećem:

1. Foznato je da je Savezna skupština usvojila 
Hozoluciju o ekonomskoj politici ,prema ko.1o.1 tt periodu 
196o - 197o.god. u јека privredne reforme,treba rastereći- 
vati privredu, a ne opterećivati , o čemu je bilo i danas 
govora u prvo.1 tačci dnevnog reda.

2. Da је nerealno povećanje dodatnog doprinosa, 
već treba poduzeti druge m.lere ,kao na pr. da se revidiraju 
stope po granama, ,1er da se је usvojila stopa ko.iu e pred- 
ložio Žavod se l,5o %, onda bi taj doprinos u 1969.godini 
rastao za 23,78% , a onda se postavlja pitanje dr. li je to 
tako opravdano.

3*Lični dohoci neće rasti za 8% kako ,1e to^ 
Komunalna zajednica predložila , već је utvrdjeno ,da će 
L D sigurno rasti za lo % , a danas već vidimo da su oni 
premašili 12% ,a pogotovo oni će se povećati pod kraj godi- 
ne to znamo iz prakse.
Prema tome, sa povećanim LD na lo % ko.1i se prim.1en.1tt.1e 
na osnovicu ko.1u .1e utvrdio Ifem.zavod »postiže se efekat 
od 11 milijardi i 394 miliona S D, što je više za 187 mJLli- 
ona SD , nego što bi se dobilo povećahom stopom ko.1a je 
zatražena.

Danas smo sasvim ubjeđeni da je Skupština 
opštine imala pravo , jer au se ta predviđanja podpuno 
ostvarila , a to najrječiti.le govori i pozitivan bilano 
od 265 miliona SD.
Zato predlažem da se Izvještaj usvoji ,ali.sa ovim pri- 
mjedbama, jer uskraćivanje sagl snosti na ova dva vida 
doprinosa pokazala su pttnu opravdanost , pa se ovđje ovo 
ne treba irticati kao određena smetnja.
Ja ovim nisam htio reći da Kom.zajednica ne treba još 
sredstava, jer od toga koliko će imati n.lihov fond sred- 
stava^ zavisi i kvalitet i oblik zdravstvene znštite,jer 
je opšte poznato da su naše zdravstvene ustanove na gra- 
nici likvidnosti.
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Veoe lzvore sredstava treba tražiti u drugim re.lerama 
kao na pr.

-povedan.le privredne modi ovog regiona a narocito 
banjaluSke privrede,

-e.ienjanje org'nizaci.le Komunalne z?..1ednice soc. 
osi'fliran.la i n.1ene teritorile,

-energižno znHt.leratl druk6i.1l tretman instita- 
ciđa reosigurnn.1a#t.1. da ee ona ne provođi srmo na nivou 
0p3tina,vec pri.le svega na nivou Republike,vode^i r Suna 
0 ekonomskoir#zdrav3tvenoE i demografskore st̂ n.lu na podru- 
2.1u zajednice , 1

-na kraju u raznirr vidoviroa uSteda kako u Kom.mavo- 
du za soc.osiguran.1e ,tako i u zdravstvenire u t novnna.

Aležcsa Trtioa - direktor Kom.zavođa za eoc.oeiguranjie
Ovaj nateri.lal ,1e dovol.lan da svi l.1udi ko.1i зе bava ovim 
pitan.lere sagleda.lu problene zdravstva Banje Luke.Culi smo 
pri.1edlog o itme.1ni organizacije komunalne zaJednice.To Ле 
nerealno, mi ne možemo u toku -odine da r.1ešireo»to raožemo 
raagovaratl za 197o.gođinu.Slažem se da moramo pobol.lšati 
namodoprinos društvu.Trebalo bi đa Skupština z azae odrede- 
nl stav .
Оуај problem solidarnoeti tra.le do 1966.godine i sav teret 
anoei Opština Bgn.1a Luka.Ona bi tre ala da pokrivo sve te 
troškove iz osi ruran.1a bosanske kra.iine.Bili smo uporni u 
vezi pitan.1a solidarnosti ,da odgovornost preuzme republika,
tli se .1об ništa ni.1e sredilo.to se tiće poslo^anja »završili smo s gubitkom,iiko imamo 
mnnje rnshoda.Čin.lenica .1e da gubitak ne možero pokrivati 
vanrednim đoprinosom.Naša ekonomeka mogućnost ni.1e takvn 
da možemo prikrivnti.Nnže zdravstv»ne ustanove nedovol.lno 
8U opreml.iene a nemamo ni kadrova.Iz izv.lešta.ia za 1968.god 
vidi se , da 2 mili.larde dinira prlliva se u druge konunal- 
ce zajednice,BeOgrad# Zagreb i druga m.lesta.Naše zdravstvepe 
uatanove ne mogu da pruže kvalitetne usluge.Tu iraa nubjektiv- 
nih okolnosti. Imamo nerazvi.leno zdravstvo i ne mo~;en:0 reali- 
zirati na području komune#to se odnosi na zapadni dio boean- 
eke kraJine#to .1e jedan od problema.
linamo 27 izdržavanih osoba#to .1e jako velik bro.1.
Zdravatvena problematika. Imamo na.ltežu patogenu tuberkulozu 
u Bosansko.1 krajini.
Heosiguran.le i zemljoradničko osiguran.le.
6«Pitan.1e etope.
La ko.1i način obezb.lediti sredstva za 197o.godinu.

Mttharem Beganovid
Ovom pi*an.1u treba radikalno poetupiti.drugači.H nego što 
sco doond čuli.Stalno se govori kako treba soliđarnost da 
snoei ^epublika i kako se može promleniti situaci.1a#a 
niko ništa ne m.1en.1a*To se već ,1ećnom mora r.lešiti.
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Za prvlh 6 m.ieeeci Pond zdravstvenog osiguran.1a kom.znfled . 
irnao .ie pozitivan bilans 265 mili.lardi, od toga 21o je ordje 
ostvareno.Da vidimo da li бешо mi biti ^edini koii će da 
snose teret ove solidarnosti. Ako je rijeS o za.1ednici osigu- 
.ran.la pol.loprivrednika mi siro ostali.Sve jeđan po .iedan f#nd 
ko.1i ,1e pozitivno djelovao »izdvajao se iz opštine.Da vidimo 
tu solidarnost kakva Je.Dosad .ie 3 mil.i.otišlo iz sredstara 
u zdravstvene ustanove.Ako treba da pružamo običnu pomoč 
onda možemo daleko bolje od Siska i drugih zdravstvenih sta- 
nica.Kad bi sva ta eredttva ostaln na ovom područ.iu.v.lerujem 
da bi situaci.la bila sasvim drukči.la.Mi smo r^zvi.1aii zdrav- 
stvene službe na područ.lu bosanske kra.1ine,ali iirs m.1esta 
koja su .1ako siromašna i nisu u stanju da plate i onda to 
sve 1e dovelo do ovakve situaci.le.Što se tiće participacije 
to đe več bilo govora o tome i smatram da je do’orim dlelom 
i to uticalo na gubitak.
Sads imamo pozitivno poslovan.ie i tačna su bila prfdvidanla Skupštine opštine.

Predsednik Živko Babič
Drugovi, naša privreda iraa u I.polugodištu 126 rnil.viša 
nego u fonđovima rani.1e.To govori suprotno nego što .1e 
bilo rečeno ovdJe.Skupština ni.1e trebala dozvoliti poveća- 
nu stopu.Ako treba organizirati posebnu raspravu,pa da se 
vidi da su naše procjene bile realne.dok su lihovp bile ne- 
realne.Naša strucns komisi.ia ,1e realno den.ielc proc.lenu.
Da smo išli na povečanu etopu nebi imali 126 miliona u fon- 
dovima.
U 1967.god. gubitak u fondu 5oo mil..1e saniran.
Mi smo u svemu saglasni da .1e težak materijalni položaj i da 
orgsnizaci.ia ni.1e u redu.Mi ne možemo povisiti stope.ali 
mislim da bi to pitan.le trebalo ostaviti za drugi put.
Zašto su upučivali na li.iečen.1e u zdravstvene službe na dru- 
gom podruo.1u.Da li ,1e 5oo mil.stvarni gubitak, mi3lim da je 
taj gubitak dosta neodreden.Ponovno naglašav: m.da smo dozvo- 
lili povećanje stope, nebismo ostvarili ovih 126 mil. u fon- 
dovima.Ta čin.ienica ,kao i da su stvarni prihodi daleko veći 
nego šte se planiralo po vašem, dovode do razmišllan.la 9 da li 
je to stvarno tako.
I. Da se ne ide na povećan.ie stope kod sociialnog osiguranda.
II. Da зе ,1a"a.1tt m.lere naplačivan.la za zdravetveno osiguranje 

radnika.
III. Da ponovno istaknemo gotrebu solidarnosti.obzirom na ne- 

razvilenost ovog podrucja .Ta,1 stav smo analiziroli sa evim političkim rukovodiocima.
IV. Reorganizaci.ia komunalne za.lednice.Tražimo da se formiraju 

i druge interne za.iednice.
V. U vezi pitan.1a solidarnosti ,da ee zaduži sekretаг,načelnik 

i drug Aleksa ,te da se spremi materijal za poslanike svih 
vi.leća, i da ee organizuje diekuei.1a, te da se vidi na koji 
način bi se to riješilo.
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Dr. Vlada Klloševl<5 - Savezni poslanlk
Pitan.le solidarneati treba posebno razmotriti.^mo mnogo 
ner.1ešenih pitan.la.Čeeto puta rai Republilce gledarao razli- 
Sitira oSima.
(Čita str.7 iz izv.1ešta.ia o poslovan.iu for.da zđrav,oei£ttr. 
kom.za.lednice )

Fond zdravs+venog osigurania radnika u 1968.godini poslovao 
.1o pozitivno.Pozitivno poslovan.le oefcvareno ,1e zahvaljujttći 
preduziman.iu oštrih mlera.
IJi.ie se ni mogla predvid.ieti ćinlenica da ne drugo.1 strani, 
tl. kod zdravstvenih ustnnova na podruć.lu za.iediice, došlo 
je do po.1ave gubitka ,kr.1i se krece oko 5oo miliona SD.
Ovo iatićem zbog toga ,što i sami ematramo da su prihodi 
ko.1e ovo podrućje izdvaja za zdravstvenu zaštitu,nedovoljni 
da^podmire potrebe.Raste broj komunalnih za.leđnica i mi ne 
možemo razmatrati pojedinaćno materi.1al ako se radi o soc. 
osiguranlu.
Pitanje solidarnosti trebalo bi da bude predmet posebnog 
razma tranja .To smo u zdravetvenom vi.1eću prihvatili ka© 
informaci.1u.Mi se ne možemo zadovoljiti ea ovakvim stanjem. 
Predlažem da se zalednički razmotri izvještaj.

Lazar Malešević- odbornik
Ova.1 zahtjev za povećan.ie stope treba da ide kao i đrugi 
zaht.ievi, .1er to snose osiguranici#zašto ie se odbi.1e 4»5%*
Ja misliro da privredne organizaci.le dosta plaćaju do Зо dana 
bolovan.la, a 1 nakon lo dana opet ide na teret radne organi- 
zaci.le.
Aleksa Trtića
Odgovor u vezi pitanla odbornika Miloševića ц vezi partici- 
paci.le usluga. Plaća se odredeni iznos za li ekove i pregled. 
Lilečenle zeml.loradnika ne podleže plaćan.lu.
Mada - predstavnik kom.zavoda za soc.osi'uran.ie
Osnovno .1e da na ovom područ.lu ne izdva.1amo sredstva ,već 
ih izdvaja.lu druge za.1ednice .Mi znamo da nisr.o izdv.-lali 
veća redatva i da ta sredstva nisu dovoljna i da zbog toga 
zdravstvene ustanove su u teško.1 situaci.ii u odnosu
na druge republike.To je čin.lenica da ,1e takvo stan.1© pro- 
pzrokovalo , da naša ustanova ostvaru.ie 56 % gubitka.
Sto se tiće pitanja zašto se traži pov°ćan.1e stopevdoneaen 
je Zakon za izdvajan.le sredstava za investicije, tu ,ie treba- 
lo 0,2o%, i to .ie bio osnovni motiv, a s druge strane nepo- 
kriveni gubitak.To ,1e pokriveno iz redovnih sredstavn 5oo 
miliona.Med.lutim, u ovom materi.1alu,nezavisno što je Skupšti- 
na rekla đa stopa ne smi.le biti veća od 1967.god,,stvara se 
problem kod dođatka doprinosa.Troškovi za zdrevstvenu zašti- 
tu kod privrednih organizaci.la trebalo bi da se povečaju, 
na bazi toga Skupština .1e odbila.Radne organizacile коЛе su 
imale man.le stope ,traže da im se sman.li stopa.Zbog toga 
smo i tražili povećanje stope.
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Preds.lednlk Žlrko Babiđ
U Mostaru su prlhodi manji nego kod nas.Ukupan prihod de 
man.ii za lo % nego u -Kepublici.
Nemojte se ljutiti na Skupštinu.Sarjet se saglasio da ne 
treba ići na poveđan.ie stope.

Ttevid Gunić - podpreds.lednik
Da se na jedno.i od narednih s.lednica zajedno raspravi kom- 
pleks pitan.la soci.ialnog i zdravstvenog osigurando
Pobrivo.le Zenić- odbernik
Dokle ćemo ići na poviaen.ie stopa eocijalnog osi urrnja.
Kad sno bili povećali stopu uv deno .ie bilo i da svaki bo- 
lesnik plaća kad se pregleda pa i li.iekove.Sve više pada- 
шо u gubitke sve zbog tih stopa.Predhodna diskusi.la kaše 
da nismo razvi.iens opština.Konstatovali smo da scl.i Ćkog 
stanovništva ima 60 % s zeml.iištem od 2 ha.Pitam se od cega 
se može na ovako golom i krševltom bosanskom područ.iu 
izdržavati.
Predlog da зе ne ide na povećanjie stope zdravstv nog osigu- 
ranja stavlja se na glasanje.
Predlog se jednoglasno usva.ia.

AD - 3
Lu.io Duraković - odbornik
a)Pred Sav.iet za robni promet upućen ,1e zaht.iev za povećan.ie 
ci.lena m68u.Pre."Stoćar",ko.1e snabd.ieva grad s mesom »irnalo 
Ле lični dohođak u I. šest mieseci od 689 ND, to znacl da 
sjs I.šest m.ieseci pros.iek opao za Зоо. Onog momenta kad smo 
usvo.iili Odluku , u tom m.iesecu ostvaren ,1e -ubitak od 6 mil. 
Din.Tai rmbitak nnstavl.ia se i u avgustu, л U IX. m.i.još 
traje.Gi.1ena raesu ni.ie usklađena.U rezi s tim formirana je 
komisija ,која treba da đo kraja godine donese konkretnu 
odluku , da bi ге iznašao put i naćin kako pristupiti rješa- 
vanju cijena i da se sagleda što to dovodi privrednu organi- 
zaciju u takav položaj.Mogu reći da је promet i produktivnost porasla daleko iznad 
instrumenata i da je to povećanje ргеко 2©/b, ali da oni po 
svnkom kg mesa gube po loo SD.Ova Odluka је na snazi dok је Skupština opštine ne izm.i*ni.Republićki zavod za cijene 
је napisao , da se dozvoljava da Sekretarijat za rooni pro- 
met može sanirati takav zahtjev s inspekcijskom službom. 
Mislim da ovdje ako se radi o sredstvima poslovnog fonda, 
ova organizaci.ia neće imati ništa protiv.
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Predejednik atavlja Odluku o povišen.lu ci.1ena meaa na gla- 
snn.1e, te konstatu.ie da .1e ddluka donesena vedinom glaso- 
va, a od toga 4 glasa su bila protiv , a 1 uzdršan.

b)Ha osnovu preporuke Republiškog zavoda za ci.iene,zckljuceno 
.1e, da se ci.lna šećeru na zalihama trg.privrednih organizaci- 
.1e poveća za 0,15 Din sa 2.X.1969. ođine, s tim , da se dobi- 
vene razlike u ci.ieni unuse u sredstva poslovnog fonda ovih 
organizaci.la.
Predlog Odluke o poveđan.lu ci.iena šećeru na zaliliama trg.pre- 
v’uzeća za 0,15% sa 2.X.1969.god. stavl.ia ee na glasanje ,te 
se konstatu.le da se usvada večinom glasova ,od tog 4 glasa 
su bila protiv ,a 1 uzdržan.

AD - 4
Pri.iedlog Odluke o izme.ini Odluke o povremenoj novćanoj 
pomoći uc snicima i ćlanovirca porodice ućesnika ИО rata.
Predlog se stavl.ia na glasan.1e i jednoglasno se usvaja.

AD - 5
Prijedlog Odluke o izmdeni Odluke o stalno.i novćanoj pomoći 
i zdravstvenoi zaštiti materi.1alno neobezbjeđenih malodobnih 
lica.
Pri.ledlog se stavl.la na glasanje i jednoglasno se usvaja.

AD - 6
Pri.1edlog Odluke o određivanju broda radnika milici.ie u 
Ban.1a Luci.
Predlog зе stavlja na glasan.le i .iednoglasnose usvaja.

AD - 7
Pri.iedlog zakl.laćaka o potvrđivan.lu Statuta Mjesne sa.iednice 
Lauš u Ban.lo.i Luci.
Pri.-iedlog ee stavlja na glasan.1e i lednoglasno ee usvada.

AD - 8
a) IIacrt Statuta Centra za povećan.le plodnosti đomaćih životi-
»Ла,

b) Hacrt Statuta Preduzeća za prikazivan.1e filmova "Trbas"
Ba nja Lnka
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c)%crt Odluke o izmjenaina i dopunama Statuta K©munalnog pre- 
duzeća "Tržnica" Banjla Laka

Branko Mllinkovid - šef ods.leka za privredu Skup :ti e opštine
Daje obrazložen.ie u ko.iem iznosi da su akti ovih raanih orga- 
nizrci.ia pregledani, a *atim date prim.iedbe ko.ie su prlhvacene.

Pri.ledlozi se stavl.laju na glasan.le i jednogl .sno зе usvajaju.

AD - 9
Jova Ivaaič
Traži informaci.iu u vezi sa predlogom o dod.ieli gr-iđevinskog 
zeml.iišta Stanbenom pr^duzeću Ban.ia Luka,radi izgr ’.dn.le рЛе- 
šačkog i kolskog puta.
Zašto ni.1e ura 'eno kako ,1e bilo rečeno i dogovoreno u vr-zi 
izgradn.ie tog puta.
Preds.jednik Živko Babić
Objašrulava kako ,1e tu bio nesporazum i da ee tu r tđilo o tome 
dv; .ie bilo riječi da Лв jledan dio puta završen, a ne ci.1eli 
put.
Pri.1edlog se stavlja na glaean.ie i jednoglasno зе usvaja.

AD - lo
Pri.iedlog fiješen.la o razrješenju vršioca dužnosti načelnika 
Sekretarijata za privredu Skupštine Opštine (Begić Ibr^hima )
Prijedlog se stavl.ia na glaean.le i .iednoglasno se usv ja.

AD - 11
Pri.iedlog Rješen.1a o postavl.1en.1u načlenika Sekretari.iata *a 
privredu Skupštine opstine Jovanović Dragoslava.
Pri.iedlog se etavl.ia na glasanie i .1ednoglis.no se prihvaća.

Ad - 12
PriJedlog l.1ešen.1a o postavl.lenju inspektora rada ^pštino 
ВавЗа Luka Sopić Velimira
Pri.iedlog se stavlja na glasan.le 1 .iednoglasno se usvaja.
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AD - 13
Pri.ledlog RJešenjst o poništen.1u konkursa o sprovođenju izbora 
direktora i Odluke o izboru direktora Meddcinske škole Banja 
Luk. •
Pri.ledlog se stavl.ia na glasan.le i lednoglasno se usvaja.

AD - 14
Pri.iedlog fiješenia o imenovaniu predstavnika Skup'iti ie opšti- 
ne u Sav.let Rogionalnog zdravstvenog centrr- ВапЛа Luka.
Pri.iedlog se stavlia na glasanie i iednoglasno se usv ia.

AD - 15
Priiedlog Riešonja o razriešeniu dužnosti načelnika Sekrota- 
rijata narodno odbrano Skupštine opštine.

Predsjednik Živko Babid_
Za čitavo vrijeme nošeg rada đrugovi iz Itepubličkog štaba i 
republičkog sekretariiata narodne odbrane ,insistiruli su da 
se smieni Vlada Poporič oa dužnosti načilnika Sekretarijata 
narodne odbrane Skupštino opštine.
( Upoznaje prisutne o rađu drur^ Vlađe )
Vlado Popovič
Drugovi i drugarice odbornici pruža mi se prillkn d- iznesem 
neke čin.ienice i okolno3ti iz tog spora.Pokušat ću kroz 3 
osnovna pltanja.
1 .Obrazovan.ie štaba nnrodne odbrane
2, Vri.ieir.e putovanja direktiv''
3. Postupci i okolnosti koji su uvietovnli
Direktiva ,ie pinana 6.1.69« a orimio вап ,1e 12,11.69* Za nieno 
putovanje ie utrošeno 37 dana. etaljno smo proučili direktive 
које je don.iela skupština.Znaći Odluka је donese ла 2 dana po 
stupan.iu na snagu noviii zakona za odbvnnu . Iz izloženog pro- 
istiće da je organ Skupštine uradio sve neophodno zr usvaja- 
nje štaba narodne odbrane.Pravno je obrazov-ш organ.ostalo je 
samo da se štab popuni i odpočne з radom.Ako predoČim podatak 
da је inenovanje načelnika štaba proteklo 79 dana.Smatran da 
odgovorni krivac је kadrovska komisi.ia i predsjednik Skupšti- 
ne , a ne ja,
3ez obzira na obaveze moji saradnici i ја pređuzeli smo mjero, 
počeli i pristupili radu( što dokazuju zapisnici pređati šta- 
bu 2o.VI.69.g.Prva direktiva putovala je 37 dana,o:’lukr је done- 
ееш 2 dana kasniie.
III.Neka odgovorni objasno ovo.1 Skupstini zašto je trebalo 79
đftBfl da se imenuje načelnik, a to је odrovornost.
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IV. Zašto postaYl.1eni načelnik štaba narodne odbrane ne vrši
svo.1u đužnost ,ve<5 putuje na Manjaču po pitanju imovinsko 
pravnih odnosa.Molim ,da Skupština odluči da li .1e važnije 
pitanje teritori.ialnih jedinica ili imovinsko pravni odnosi. 
Zašto .1e predsjednik Opštine dozvolio tako nešto.
V. Od 1 - lo.III.bio sam u bolnicl.To n'.glasavnm,.1er mi se 
pripisu.lu neke greške kad nisam bio.
VI. Održan ,1e bio sastanak na ko.iem .1е bilo govors C obrazova-
n.1u štaba OpštinO, & o sastanku i sadrža.iu nitko ms nije 
obavi.iestio.
VII. Predlažem da se formira komisija ,ko.1a бе utvrđiti pravo 
stanje za razliku od izmišljenog, ne radi lične odbrane ,nego 
objektivnog sagledavanja stanja.
VIII. Pitan.1e vezano za nacrt obnveza prema Štabu ( čita )
Kao što ste Čuli iz pročitano proprstnog akta trebala bi biti 
jasna dobronamjernoet za donošen.iem ovog značajnog akta. 
Obzirom na jasno izložene ciljevetpostavljam pltanje ,tko je 
i zašto danas protiv takvog rješe.nja,
Кбо prva dva pitanja tko је i zašto kriv .
Iznjet đu neke okolnosti i postupke ,ko.1i će oevijetliti 
faktično etanje.
Khd sam đošao iz bolnice niko mi nije govorio što je bilo 
m  sjednici Skupštine u Sarajevu i što je zcključeno з štabom. 
Predsjednik kad је išao na sastanak u Oblasni štab ,zauzimao 
je isto mišljenje kao i ja,
I pored takvog stnja ,očekivao sam da će drug preasjednik ili 
sekretar informisati ire o konačnom stavu.Najavl.iu.ie ^epuili- 
čki sekretarijat novo savjetovanje.Prouč vaju'i novi Zakon , 
đošso sam do zaključka da treba izrađiti novu odluku, e riječ 
је o Odluci ko.1u sam vam već pročitao .Od mog povratka iz Sa- 
rajeva »nekoliko puta sam se najavljivao kod predsjednika^ali 
do njega nisam uspio doći.To је išlo iz dana u dan.Tek 15»IV. 
pdržan је sastanak na kojem је zakl.iučeno da se pruži pomoć 
štabu da bi se moglo izvršiti popunjenje.Tražena pomoć ne 
dolazi,19.V - 19.VI. načelnik ne poduzimn nikrkve mjere.Od 
postavljenja članova protekle su 3 nedelje da bi se donjola 
odluka.Na sav.ietovan.1u sekretara ,načlenika 8.VI. naš rod je 
ocjenjen kao pozitivan.Ovaj organ poduzeo је potrebne akcije 
da r ;dne organizacije donesu normativna akta.Noka predstavni- 
ci tlh organizacija kažu o savjetovanju koje smo organizira-- 
li.Cilj sostanka je bio da izm.ienjamo ideje a ne moj samovolj- 
ni odlnzak.Nakon tog sastanka umnožili smo tu Ođluku i dosta - 
vili svim , sa napomenom da nam se doatave primjedbe na istu.
Kako da se pomirim s tim da sam saboterski djelov:o,k d sam 
se borio s puškom u ruci, a da idem s ovog mjesta kao saboter, 
to је u meni stvorilo bunt i povukao sam mo.im sasr;isxsjqtex 
ostavku.Nisam znao da je zakazana sjednica narodne odbrane, 
na kojo.1 će se rnepravljati kndrovsko pitanje,inaće bi došao 
i pokušao im predociti čin.ie ice.Radi svega ovog što sam ro- 
kao bio sam prinuđen da stvari rješavam pisnenom iormom.i tako 
scd posjedujem čvrste dokaze.Takvi moji postupci tumaćo ee 
kso izraz slabosti i nedoličnog ponašanja.
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Eostavljam pitan.le.zašto mi se izražava nekakva samilost, te
ako sam krivac tzasto mi se oprašta?Zašto .ie Sav.ietu cll3 
&s nikad ne potražim razloge zašto sam kriv,kako де to kazao
drug Babić•
Ja sam od druga preds.iednika tražio pismena dokumenta, da 
bi mi ee omoiučilo da dam pravdan.ie.Med.iutim, dokmnenta nisam 
đobio.Istovremeno želio sam pokazatl ođluke drustvenog rada. 
1«о dokaz za ovakvu m.ieru konstsntna .1e čin.lenica da su u 
Opštinskom komitetu bila održana 2 sastanka,iako ,ie trsženo 
prisustvo načelnika za narodnu odbranu ,reni ni.ie .iavljeno.
Tu konstataci.iu podpun.1u.1e 1 održani sastanak в rr.dnicima 
kolektivs .Eto to su oin.ienice ko.1e eam želic izn.ieti na ovoi Skupštiri.Na krn.lu želim napomenuti da smo ,mo.ii srradnici 
i ,1a ,od krize na Bliskom Istoku, pa do kr^ja ove odino 
radili radnim i neradnim danima.IConcem decembra 1968.god. 
zvanično smo pohval.ieni i novčano nagrađeni.Lično је od 
prods.iednika Skupštine podpisana Odluka đa buđem predloŽon 
za odlikovanje, a sad se pojavl.iu.1e kontradiktornost - 
pc.iena da nisam dorastao za obavljanje ovih poslova.
Čita izjavu generala porđa Могапз) u ko.lo.1 se nrvodi da 
imenovanl је savesno vršio svoju dužnost.
Na kr^ju apelujem da se oformi komisija od stručnih lica, 
која će detaljno utvrditi faktično stanje.
Rgjko Stupar - sekretar Skupštine opštino
Predsjednik se nikad nije mješao u način organizč ci.ie štaba 
odbrane.Obzirom đa smo imali isto mišlje' .ie,Vlađ‘ i ја , o 
načinu organizacije štaba narodne odbrane,krenuli smotpo na- 
logu predsjednika vskupa sa načelnik Sekretarijita narodne 
odbrane iz Prijedora ,u Republički štab narodne ođbrane u 
Sarajevo.S drugovima iz republičkog štaba obavili smo razgo- 
vor o načinu org&nizacije opštinskog štaba.Tom prilikom izno- 
sili smo argumente koji iđu u prilog or*anizaci.1i opštinskog 
štaba kao saraostalnog organa u sastavu Sokretarijata narodne 
odbrano.Kad smo Čuli od drugova iz republičkog štaba da se 
opštinski štab mora osnovati kao samostalni org“»n,ja sam to 
primio kao naretfenje ko.ie se mora izvršiti.Stogr, заш gevorio 
i Vladi da i on dalje prestane s diskusl.iom o org •nizaciji 
štaba u sastavu Sokretarijata narodne odbrane.
PO povratku u Banju Luku ,ja sam upoznae predsjednika o rOzul- 
tatu razgovora u Sarajevu i tom prilikom mu rekao da nema 
drugog izlaza nego osnovati štab као samostnlni organtbez 
obzira na moje i Vladino mišljenje.I pored toga Vlrds je 
izrađio nacrt Odluke o organizaciji štaba narodne odbrano 
s namjerom da х pošalje i susjednim opštinama.Kad је ar tim 
nucrtom odluke došso kod mene, i kađ sam vidio da se u Članu 
1 ove Odluke predviđa orgsnlzacija Opštinskog štaba u easta- 
vu Sekretarijata narodne odbrane,rekao sara mu , đa tu ođluku 
ne smije slati nilcome,jer je to suprotno s naredbom *:opubli- 
Čkog štaba.Pored toga Vlada je rekao da će tu ođluku poslati 
u svoje ime, što je fc;isni.1e 1 učlnlo, a o čemu sam n.knadnO 
obavješten.
0 ovome sam obavijestio predsjednika opštine.



Preds.1ednik Žlvko Bablć
Istaknut ću sve netacnosti ko.1e je iznio drug Vlida.
Ui amo na sjednici ko,1a je bila održana u petak razmatra'- 
li n,1egovo pitan.1e*Li.1epo mu ,1e bilo гебепо da se s^mekri'- 
tički osvrne na svo.1 rad 1 postupke.&ledtttim,to .1e on odbio,
i kazao da nema potreba da kritiku.ie svo.i rađ,.ier da je on 
borac,ko.1i se borio sa puškom pođ rukom i d će se njegovo 
pitan.le raspraviti u Centralnom Komitetu .Ja sam mu kazao da 
to neće biti , ,1er da se zbog n.lega neće moći održati e.1ed- 
nica Contralnog komiteta.Kato .1e Vlado kazao da ,ie n.lemu 
m.iesto ovd.le a ne Ustašama, Oetnicima i DomObranima.
Ja aam mu knzao da ,1e dužan kao komunistc da se smokritićki 
osvrne 8voj rad i postupke.Također sam mu <?.zao dn
s d šn.1i seifret ar me je n izv.'O i гек^о da želi d . г.е obari- 
,1eti da si ga ti nazmo , te da ,1o saglasan da se tl sm.leniš 
s tog mjesta.Kolim da se pročita zakl.iučak sa Savjeta. (čita se za kl.iučk) 
Mi smo bili za to da se drugu Vladi predloŽi da se razrješi 
dužnoFti naćelnika i da ode пр novu dužnost suči.le, jer se 
8.XI.znvršava konkurs za upražn.ieno mjesto sadije u sttdu, i 
da bi on kao sudija bio uspi.iešniji u svom radu.
Mecjutim drug Vlada је povukao ostavku, ta ко da snm opet 
morao sazivati ^avjet da bi razmotrili njsgov predmet 1 
đonjeli konačno rjeŠenje.Na sastanku je odlučeno da se 
razr.ieši đužnosti drug Vlada Popović,pošto kao tnkav ne 
pdgovara za svoje radno mjesto.
Ztlim da naglasim, da se nizašto ce tereti drug Vlada za 
razdoblje dok је bio na boloranjtt.Činjenica je, đi mi 
nismo imali formiran štab, kao i da je bilo 27 neizvrŠenih 
poslova, a od toga 24 reoma krupna.Mi smo dobili direktive 
iz štaba.Mi smo odluku donjeli ,ali smo bili u nemogttćnosti 
pcpuniti štab.
Nijedna lična greška mu sa ne pripisu.ie dok је bio u bolni- 
ci.Njegor stav је kočio rad štaba.Sna tram da nisiro ni preda- 
go ni premalo čekali,onda sroo mi krenuli na formiranje štaba 
bez пјегда.
Vlado ni :e zadovol.iio ni пз nizu đrugih zadataka, a spotakao 
se na tom velikom pitanju.Već je sekrrtarijat izvršio popunu 
teritori.ialnii ,iedinica.iIiT smptramo da se nije snalnzio na
?vom mjestu. ( čita zapisnik sa sjeđnice lo.X,69.g )
ita pisma druga Vlsde , u ko.iimn drug Vlnda traži da mu 
se hitno dostave tražena dokumenta najdalje d®> 0,22 časa.
Što se tiče njegovog najavljivrnja za razgovor sa mnom , i 
to da ga nisam primio, to nije tačno, jer on đobro zna da 
za njega sam uvijek bio slobođan da ga primim i da tu nije 
bilo problema.
Tsko^er želim istaći da je vođen razgovor s drugom pukovnl- 
lcorn Vranješom , i da se interesirao da li је Vlada napttstio 
to mjesto, jer је i on smatrao da to mjesto ne ođgovara 
drugu Vladi.Mi smo mu kazali da će se sve to z: vršiti rtt— 
dovnim putem,
Mislim da od 4.IV nije smjelo biti nikakvih koleb nja do 
danae.Mi smo jedva uspjeli ažarirati sve to.
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Tomlć Рцаап
Ja neznam što očekujemo .Moja .1e oc.iena da ne možeme danae 
donositi r.lešenje.Nisam mogao ni sanjati da ću n: t' kve etva- 
ri naići.OvđJe se radi o čov.1eku i ljudim-.LJrga je pala i 
na Jednu i drugu stranu.Ja molim da se izjasni Skupčtina 
i da se donese Odluka da se danas ovđje ne razmatra to 
pitanje.
Sobrivoje Zenić - odbornik
Do svega ovoga nije trebalo doći.Jedno pitan.1e,drug Vlado 
Je iznio da Je neko pismo ,koJe Je upuč^no u Januaru stiglo 
u februara пакоп 37 dana.Ja mislir: da tnkvo pismo nebi 
smjelo da putu.ie iz Sarajeva do Sfeupštine 37 dana.Treba da 
se zna gdje Je to pismo toli o staJalo.Ja cjenim druga Vla- 
du kao Šovjeka.Tako na brzinu se ne donose odluke.O tome 
trebs dobro porazmisliti. Zašto tnko vnžn trčka da se baci 
pozadi sjednice knd su ljudi izmoreni.Zaš#o bač u Jeku for- 
miranja štaba drug Nijaz putuje na Manjnče i što da putuje. 
Drugovi e Manjače tvrde da se on često puta nnlazi u Manjači. 
Ocjena Jednog generala ,koJi Je bio do V. mjeeecn neposredni 
rukovodioc njegov ,govori sve najbolje o njegovom radutodJed- 
nom novi rukovodioc to sve poništava.Odnosno da li Је on 
mogao za tako kratko vrijeme đa ocjeni rad druga Vlade.
Treba prekinuti s praksom da čov.eka n građujemo i to čovje- 
ka sa dugogodišnjim iskustvom , i da ga preko noći n-pravim© 
đa ni.ie niko i ništa.Takv^ pr?ksa Je bila i r nije.OvdJe 
iraa mal* i netrpelJivosti.Ako hoćemo da rrsči3 imo s nekim, 
zašto sad da ođjedanput nevalja za načelnika n rodne ođbramr 
a valja za sudiju.Tu mi idemo kontradiktorno.
I!uh: rem Beganovid
Ovdje danas treba da rješimo pitanje smjer.iiv nja drttga Vlade. 
To je za nas primarno i imame doveljno materijala.Mlslim da 
Vlado ni.ie čev.iek kojeg možeroo odbaciti.Ako bi me pitali da 
bnde n?čelnik,rekao bih ne, ali eodijatrekco bih da.Jedan 
Je posao u suđu a drugi ovdje u n^rodno.1 odbrani.Prvo bi 
trebalo da vidimo u kolikoj je mjeri došlo do krize povje- 
renja t kad је kaz-̂ o da su izvjesni drugovi otišli na pijan- 
ku i posli.ie toga donjeli takvu odluku.To ni.1e bila niknkva 
pi.ianka.Bila je priredena čist u vezi odlaska drugova tt pen- 
zi.iu , i nitko^ni.ie bio pijan, a drugo pale su tu i krupne 
rijeći,Uetaša,Cetnik i Domobran.
Prijedlog da se#va tačka digne s dnevnog redrtnislim da nije 
ttredu.Dovoljno smo pustili vremena da stvar stojitu0.1a ne 
može više da čeka.Ovdje se radi o krizi povjerenj.a •
Jovo Ivanić
Ja sam bio na posljednjoj sjednici Savjeta u 8 заti naveće.
Na toj sjeđnici pročitana je diskusija svih članova kolektiva. 
Ja dru a Vladu nisam poznavao i nemaro razloga da ga napadam, 
ali је opšta konstatacija da on nije za mjeat© načelnika.
Prema tome ovdje moramo biti obazrivi •



Јока Stojan
Smatram da .ie potrebno formirati komisi.lu da ispita fakti<5- 
no stan.ie, pa tek onđa da se donese odluka.

Pooović Vlado
U di ektivi ,1e data struktura knko treba da izgleda štab. 
Kadrovska komiri.la i preds.iednik nisu izvršili svo.i zadatak.
Пј.ја Dolić *
Ako se ovo pitan.ie danas ne r.leši ovdje , i for ir ' se komi- 
si.ia ko.ia treba da ispita rad dru n Vlade»postrvl.iom pitan.ie 
što će biti sutr~ knd komisi.ia bude to pitan.le rješaval ,tko 
će da r.iešava tekuća pitan.la.Doći će opet do z^sto.la •
Ja iz preds.iednikova izlagan.ia nisam dobio utisak da je neko 
druga Vladu proglnsio nekim nepri.latel.lem.Predlažem da se 
donese rasprava na ovo.i sjednici*
Dušan Tomić
Ja ostajem na stanovištu da se drug Vlnda razr.ieni dužncsti, 
nli da se situaciia raz,1asni.Treba posvetiti pnžn.iu ,jer j# 
to teška optužba.
Preds.iednik Živko Babić
1. Drug lada .1e nepodesna ličnost za vršen.ie du nosti načel- nika.
2. Dn ,1e oko Зо drugova raspr'vl.ialo o tome.
3. Niče lošeg u odnosima izmed.iu mene i Vlad nema, i nema 
što da se ispituje o našim ođnosircn.
Prerca torce ako bi trebalo osnovati komisi.iu, da se ispita 
i odgovornost svih đrugih.
Oc.iena .1e dru ova republički i naših , đa Vlada ni.ie zade- 
vol.iio na m.iestu riačelnika.Na pitan.ie druga Zenlć Dobrivo.la 
ko.ii kaže ako drug Vlado ne v 1.1a ns m.ies'u načelnikr-,otkud 
da valja nam.iestu sudi.ie.
Cin.ienlca .1e,da £ж drug Vlado nije podesan za vršenje duž- 
nosti n čelnik odbrane, ali za sudi.iu .1e druga stvar.
Vlpđa Pppoviđ
Која akta imate u vezi s ^dlukom štaba , ili norn tivna akta ?
Ililor-id Ponović - poelanik
To pitanje razr.1ešen.ia dažnosti načelnika morarco danae 
r.iešiti, obzirom da ,1e rukovodstvo oci.lenilo rad dru ;a 
Vl-ida kao krivca ko.ii je sveeno išao i mimo opomena
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druga sekretara , da ta odluka ni.1e u dnhu irredenja repn- 
bličkog štaba.Prema tome , mi ne trebamo mnogo o tome raz- 
mišljati.On ве ni.ie složio s instrukci.lam i,već je neovlaš- 
teno uputio svo.le miSl.1en.1e drugirc epštinami .Prema tome, 
prihvatiti razr.iešen.1e ,to .ie .jedino r.iešen.ie,
Drugo , može se zamjeriti drugu preds.ledniku i sekretaru, 
što su bili јако humani i^nisu ht.ieli da kompliku.lu stvar,
.1er arco utvrdili krivn.iu.Sto se tiče pitan.i 3lužoe druga 
Vlrda,neka Parti.la uzme stvar u svo.1e ruke,pn neka ispita 
n.1ih dvo.1e.Ne možemo mi to više odugovlačiti.
Drug Vlado osta.ie i dal.1e na plati,dok ne bude r spoređen.
Iz razlega što se ci.ieni kvalitet druga Vlađe , rije se 
postupilo drugečiie.
Kihajlo nonovič - Sekretar Opšt.koiTiteta SK
Ja sam bio prisutan kad srco dobili dopis ,da je drug Vlađo 
nepodesan za saradn.lu, te đa bi bilo dobro obezb.iediti nekog 
podesni.ieg.Trnžili sme napismeno i to smo dobili.Pamein© Ле 
da se sporazumno razr.ieši dužnosti.Prisuntvov o snm sjfedni- 
ci Sav.1eta za narodnu odbranu, gd.1e sam vidio punu Jedinstve- 
nost , ,1er su svi bili saglasni da se dru~ Vlndo razr.leši 
dužnosti načelnika Sekretari.1ata narodne odbrane.
Ja za to glasnm.
Sto se tiče pi.lanke u do mu JNA ,kako ,1e to nazvao drug 
Vlađo, to ustavari ni.ie bila nikakva pi.lanka , to ;ie bila 
većera u čast penzijonisan.la nekih drugovs, a što se tiče 
pritiska od strane izv.iesnih drugova tkako .ie kazao drug 
Vlnđo, ја ne vidim nikakav pritisak na n.iega, ako se od 
n.lega traži da se samokritički osvrne na svo.1 r td. Ja smatram 
da .ie t© dužnoat svakog pravfcg komuniste.
To što drug Vlada naglašava,da ni.ie bio pozvan na 3astanak 
u Skup' tinu ©pštine,gd.1e se raspravl.lalo o kadrovskom pita- 
n.1u,ne vidim razloga da se to krivo protumaći.
Prema torce ako .1e takva stvar,ali ,1a uvi.lek uzimam pod 
soirn.lom to,ako ,1e neko nokoga zg'zi na kuri.le o!co,trebalo .10 
to na prvo.1 siednici razčistiti.Ja ne štitim nikoga,želim 
da v.leru.iemo .1eđni drugima gd.ie radimo.Zato želim da netko 
vidi naš rad i da vidi kako se do toga iedinstv došlo.
I dal.ie, mi srco Valdu kritikovali kao sabotera,i sutra u 
takvirc uslovirca bi i^drugog nazv,'li isto tako.Jedna akcija 
može da znaći mnogo.Žao mi .1e što ~kupštinu z naram 1 da 
jeđni đru^e teško slušarco, ali pošto se radi o pov.ieren.1u , 
znmolio bih , da se još malo strpe i pažl.livo prate rcd 
ovs Skupštine.
Ovdje se rcora danas donjfeti r.lešenje, ,1ег sad.sn.1e poslove 
ne treba da koći,popuna ljudi mora biti na svom m.lestu.
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рцго Roković
Ei ne možeiro zapamtiti вгге po.ledinosti ko.ie bi blle bitne 
u pogledu ovog pitan.1a .Mogu da tvrdim da drug Vlado ne može 
blti saboter.Ova kritika ]te preoštra.I'ogude je da .ie drug 
Vlado odustno od svog predhodnog z kl.iucka dr prihv ti ostav- 
kufmeđutim os.iedao se da ni.1e kriv, pa .1e povuk o ostavku, 
knko bi mogao da dokaže svo.ie mišl.len.ie.

Preds.iednik Živko Babić
Ja ne vidim nikakvu mo.iu krivicu i ne sm tram da sr.m radio 
ni presporo ni prebrzo,.ier od 4.IV. зе odekiv 1 pozitivna
akci.1afprema tome .1a lično odbi.i&m sve prigovore.Meni ee postavilo pit' .ie da se dovode ovd.ie Cetiici,Uetaše 
i Do^obrani.Da bi bili načisto,.1p ne primam na stbe nikakve 
greške.Išli smo normalnim put*m.o to'e .ie raspravl.inlo ,1oš 
lo- ero 1.1 udi.
Eilislim da ne treba stvar odugovlačiti,jer .1e stvar zrela 
za r.iešavanje,
Vo.ja Mitrov
Saviet narodne odbrane ovlastio ,1e rcene da izvršim popunje- 
n.ie jedinica štaba.Čin.ienica .1e da se zadaci nisu izvršili, 
da nismo mogli zbog nekih uputstava i nismo mogli da izvrši- 
roo formiran.ie štaba batal.iona i štaba čete .Ja smatram da 
se radilo o otporu čitave narođie odbrane. Obavezne initiuk- 
ci.ie štaba za nas su zakon i tako mora da bude.Niko no 
smi.ie ovako da se odnosi.On .1e nepodesan da bude u Sekreta-
ri.iatu narodne odbrane ,.1er koći izvršen.ie zddatak;.Ja mielim 
da stvar treba okončati onako kako smo duzni.
Ivica Fall
Ovđje treba da se pridržav^mo poslovnika, a ie da ’ovorimo 
3 - 4  puta o irto.i stvp- i. Predlažerr! da se ide na konkretne 
pri.iedloge.

Ila glaean.ie se stavl.1i.1u dva priiedloga
I. Da se skine ova tačka dnevnog ređa i da se fcrrira komisi-
,1a.

II. Da se razr.ieši dužnosti Vlada Popovič.

Prijedlozi se stavl.ia.iu na glasan.ie i konstatu.le se da se 
prihvata Il.pri.iedlog .
Hazr.iešava se dužnosti tiačelnika Sekretari.iata za narodnu 
odbranu Vlado Popović .
Pri.iedlog ,1e usvo.ien večinom glasova , a uzdržano od glaea- 
n.ia 8 .



Rješen.le o postavl.lenlu vršioca đužpo^ti našelnika Sekretari- ,1ata nnrodne odbrane Nijaza Hasanbasica.
Pri.ledlog se stavl.la na glasanje, te se konstatu.le d"1 se jednoglasno usva.la.

AD - 17
Pri.1edlog r.lešenja o razrješenju dužnosti člana Savjeta narod- ne odbrane Vlado Popović.
Prijedlog se stavlja na glasan e i jednogl^sno se usvaja.

AD -16

AD - 18

Prijedlog rješenja o imenovanju članova Savjeta narodne odbra- 
ne Curguz Dragana i Pipić Dauta ;

mro Korica
Posto.H prirojeđba na izbor Pipić Dauta.Postoje tvrdn.ie od po.1e- 
dinih drugova, da .ie Daut bio u domobranskim .iedinicama .Pred- 
lažem da se ispita n.iegova biografija.Što se tiče Hasanbašića, 
Mirko Kecman .1e izjavio, da ,1е ta.1 drug veći dio vremena proveo 
u zatvoru nego u vojsci.
Prets.jednik Živko Babić

Kad smo podn.leli pre Skupštinu imenovan.1e,nismo mi predlagali, 
već smo se konsultovali sa komandantom i sefom,ko.1a bi ličnost 
mogla raditi u Štabu.Ođ n.1ih smo đobili prijedlog.Tom prilikom 
smo saznali da је Pipić činove pukovnika stekao u Jugosloven- 
sko.1 narodnoj armiji .On je bio mobilisan u domobrane,ali on 
.1е bio obavještajni oficir naše armi.ie.To nije na m.iestu da 
drugovi ko.1i su ratovali iznose ovakve netačne stvari pred 
ovoliki skup.Čin po čin je sticao poštenim radom u našo.1 armi- 
ji.Prema tome Pipić је pukovnik JNA.
Za druga Hasanbašića mi је prvi put da tako nešto čujem.Tada- 
šn.ii načelnik је provjeravao podatke u vezi Hasanbašića.Nije 
on nikakve noći ni dane provodio u zatvoru.Mislim da ni.1e u 
redu da se povlaće ovakva pitanja.tlogli ste se pri.ie o svemu 
raspitati, a ne sve to iznositi pred Skupštinu.
Pri.iedlog o imenovanju članova Savjeta narodne odbrane ,stavl.1a 
se na glasan.ie i jednoglaeno se usvaja.

Sjednica završena u 18 sati i Зо minuta.

ZAPISNIČAR, PRETSJEDAVAJUĆI,
Anita Cuković Živko Babić



D N E V N I  R E D
za zajedničku ajednicu Skupštine opštine 

od 13«oktobra 1969.godine

1. Analiza poslovanja privrednih organizacija po periodičnim 
obračunima aa I polugodište 1969*godine opštine Danjaluka i 
Informacija o privrednim kretanjima za period januar—avgust 
1969.godine (kao aneks analizi);
Izvjestilact Dušan Tomić

2. Izjvšetaj o poslovanju Fonda zdravstvenog oaiguranja 
Komunalne zajednice socijalnog osiguranja radnika i Ponda 
zdravstvenog oaiguranja zemljoradnika za 196b.godinu i I po- 
lugodište 1969*godine;
Izvjestilacs Aleksa Trtica

<■£. lafbrmacija o bdJSbj*dnosti saobraćaja i primjene propisa 
iz ove oblastij
Izvjestilac: Jovo Vujmilović

J 4V Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama ddluke o propis- 
vanju mjera društvene kontrole cijena;
Izvjeatilact Mujo Duraković

X. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o povremenoj novćanoj 
pomoći učesnicima i članovima porodice učesnika Narodno- 
oslobodilačkog rata;
Izvjestilac: Ljuban Gavranović

/— Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o stalnoj novačnoj
pomoći i zdravstvenoj zaštiti materijalno-neobezbjedjenih 
malodobnih lica;
Izvjestilac: Muharem Beganovlć

.T« Prijedlog Odluke o uA&kdzfrr %  odredjivanju
broja radnika milicije л̂ вавг;
Izvjestilac: Mahmut Pjanić

(в. Prijedlog Rješenja o razrješenju vršioca dužnosti načelnila 
iekretarijata za privredu SO-e;

4%. Prijedlog xiješenja o postavljenju načelnika Sekretarijata 
za privredu Skupštine opštine;
Prijedlog Rješenja o postavljenju inspektora rada opštine 
Banjaluka;

. Prijedlog iješenja o poništenju konkurea o sprovodjenju
izbora direktora i odluke o izboru direktora Medicinske škole
Banjaluka;
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Prijedlog Hješenja o imenovanju predatavnika Skupštine 
opštine u Savjet Hegionalnog zdravstvenog centra Banjaluka;

tii* Prijedlog Hješenja o razrješenju dužnosti načelnika Sekreta- 
rijata Marodne odbrane Skupštine opštine;
Prijedlog Rješenja o postavljenju rršioca dužnosti načelnika 
Sekretarijata narodne odbrane Skupštine opštine;
Prijedlog tješenja o razrješenju dužneti člana Savjeta naro- 
dne odbrane Vlade 1opovića;
Prijedlog Hješenja o imenovanju članova Savjeta narodne 
odtrane Curguz Dragana i Pipić Dauta;
Izvjestioci' pod tačkama od 8 do 16* Džavid Gunić i

Ljubo TeŠanović
• Prijedlog Zaključka o potvrdjivanju Statuta Mjesne zajednice 
Lauš u Banjoj Luci;
Izvjestilac: Veiji - t T ' P &

. Prijedlozi zaključaka o razmatranju:
a) Nacrta Statuta Centra za povećanje plodnosti 

domaćih životinja,
b) Racrta Statuta Preduzeća za prikazivanje filmova 

"VrbaB” Banjalukaj
c) Nacrta udluke o izmjenama i dopunama Statuta Komunalnog 

preduzeća "Tržnica" Banjaluka;
Izvjestilac: Brauko Milinković

Prijedlozi zaključka i rješenja iz oblasti imovinsko-pravnih 
odnosa;
Izvjestilact Ešref Ajanović.



P H I J E D L O G  
ZA DOPUHU IHEVi.OG HEDA

ч \ •

1 . Prijedlog Нјевепја o razrjeaenju vršioca duznosti načelnika 
Sekretarijata za privredu Skupštine opštine;

2. Prijedlog iješenja o postavljenju načelnika Sekretarijata 
za privredu Skupštine opštine;

3. Prijedlog Uješenja p postavljenju inspektora rada opštibe 
Banjaluka,

4. Prijedlog Hješenja o ponifltenju konkursa o sprovodjenju 
izbora direktora i odluke o izboru direktora aledicinske škole 
Panjaluka;

5. Prijedlog Hješenja o imenovanju predstavnika Skupštine opštine 
u Savjet Hegionalnog zdravstvenog centra Banjaluka;

6. Prijedlog iješenja o razrjesenju dužnosti načelnika Sekreta- 
rijata narodne odbrane Skupštine opštine;

7. Prijedlog Hješenja o postavljenju vršioca dužnosti načelnika 
Sekretarijata narodne odbrane Skupštine opštine;

8. Prijedlog Hješenja o razrješenju dužnosti člana Savjeta narodne 
odbrane Vlade Popovića;

9. Prijedlog Rješenja o imenovanju članova Savjeta narodne odbrane 
ourguz Dragana i Pipić Dauta;
Izvjestioci pod tačkama od 8 do 16* Bžavić Gunić i

Ljubo Te^anović



Na osnovu člana 37» a u vezi sa članom 4о. Zakona o prometu ze- 
mljišta i zgrada /"Službeni list SFRJ", broj 43/65/ Službeni list SFRJ2, broj 
43/65/Skupština opštine Banja Luka na sjednici održanoj dana 13.1о.19б9» 
godine, donijela je

Z A K L J U Č A K
1« Stambenom preduzeću Banja Luka daje se na korištenje gradje” 

vinsko neizgradjeno zemljište u društvenoj svojini i to:
- k.č. broj e k V /5 1* u površini od 854 m2
- k.č.broj 647/19 u površini od 728 m2
- k.č.broj 647/85 « površini od 37 m2
- k.č.broj 647/26 u površini od 2o m2
- k.č. broj 647/27 u površini od 58 m2
- k.č. broj 647/28 u površini od 65 m2
* k.č. broj 647/29 u površini od 66 m2
- k.č. broj 647/3° u površini od 46 m2
- k.č. broj 647/31 u površini od 60 m2
- k.č. broj 647/32 u površini od 60 m2
- k.č. broj 647/33 u površini od 27 m2

upisane u zk.ul.broj 5447 k.o. ^anja Luka, ranije vlasnici Glavać Miro- 
slav i drugi sa po l/4 djela,

- k.č. broj 647/12 u površini od 88 m2 upisana u zk.ul.broj 
8866/ k.o. Banja Luka, raniji vlasnik Bilić Ivan iz Banja Luke sa l/l dije- 
la.

- k.č. broj 647/61 upovršini od 15 m2 , upisana u zk.ul.broj 9°49 
k.o. Banja Luka raniji vlasnici Štrbac Vaso i Sava sa po 1/2 dijela,

- k.č. broj 64o/33 u površini od 7 m2 upisana u zk.ul br. 5856 k, 
o. Banja Luka, raniji vlasnik Marković Milorad sa l/l dijelom,

- k.č. broj 647/62 u površini od 5 m2 ranije vlasnik Durbić Mar- 
ko iz Banja Luke sa l/l dijelom,

- k.č. broj 64o/J4 u površini od 5 m2 raniji vlasnik Lučić Stipe 
iz B^nja Luke sa l/l dijelom.

2. Osnovu ovog »ključka Sekretarijat za finansije - Uprava za 
imovinsko pravne poslove Skupštine opštine Banja Luka, donijet će rješenje 
o davanju predmetnog gradjevinskog neizgradjenog zemljišta na korištenje 
Stambenom preduzeću Banja Luka, radi davanja krajnjem korisniku u svrhu izgra- 
dnje pješačkog i kolskog puta od ulice Ranka Šipke do ulice Mirka l4rmolje.

3» Naknada ranijim vlasnicima isplatiće jse iz budžetskih eesdsta- 
va Skupštine opštine Banja Luka.

Broj: o5/1-UP/I-23512/68 
Dana: 13.1о.19б9» godine
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Na osnovu člana 37« a u vezi sa Slanom 4o. Zakona o рго- 

metu zemljišta i zgrada ("Službeni list SFRJW, broj 43/б5), Sku- 
pština opštine Banja Luka, na soednici održanoj dana 13*1о.19б9. 
godine, donijela je

Z A K L J U Č A K
1. Stambenom preduzeću Banja Luka daje se na korištenje 

gradjevinsko neizgradjeno zemljište u đruŠtvenoj svojini it to:

к.б. 980/20 u površini od 44 m2, upisana u z.k.ul.broj 
5914 k.o. Banje Luka, raniji vlasnici Franjić rođjena Madžo Andja 
Pranjić Miroelav, Vjekoslav, Zoran, Joaip, Lucija i Dr^gica sa di- 
Jelom po 8/1 4 .

к.б. 980/21 u površini od 49 m2 upisana u z.k.ul. broj 
597o k.o. Banja Luka, raniji suvlasnici Turšić Alojz i Jelka sa 
dijelom pc 1/2,

к.б. 980/23 u površini ođ 96 m2 upisana u z.k.ul.broj 
5868 k.o. Banja Luka raniji suvlasnici Pavić Mirko i Milka sa di- 
jelom po 1/2,

к.б. 980/24 u površini od 96 m2 upisana u z.k.ul.broj 
9586 k.o. Banja Luka raniji suvlasnici Salamunić Nikola i Laštro 
Marko sa dijelom po l/2-

2. Na osnovu ovog zakljućka Sekretarijat za finansije 
Skupštine opštine Banja Luka - Uprava za imovinsko pravne poslo- 
ve đonijet će rješenje 0 davanju prednetnog gradjevinskog neiz - 
gradjenog zemljišta Stambenom preduzeću ПапЈа Luka rađi đavanja 
krajnjem korisniku za izgrađn^u priključnog puta od ulice Umjenovi 
ća na Rudarsku ulicu.

\

BroJ: o3/l-UP/I-1377/69. 
Bana: I3 .I0.1969«g.

preb;
ži

IjDNIK SO-e, 
irBabić



Na osnovu člana 37* a u vezi sa članom llo. Zakona o prometu zemlji- 
šta i zgrada /"Službeni list SFRJ" broj ^3/б5/» Skupština opštine Banja Luka 
na sjednici održanoj dana/А^-.19б9» godine, donijela je

Z A K L J U Č A K
1« STAMBENOM PREDUZEĆU Banja Luka daje se na korištenje gradjevin- 

sko neizgradjeno zemljište u društvenoj svojini i to:

k.č. br. I836/3 u površini od 11бо m2, koja je upisana u zk.ul.broj 
5352 k.o Banja Luka, ranije vlasništvo Šefoic /Age/ Muharema sa dijelom l/l.

2. Na osnovu ovog zaključka Sekretarijat za ffnansije - Uprava za 
imovinsko pravne poslove Skupštine opštine Banja Luka donijet će rješenje 
o davanju predmetnog gradjevinskog neizgrađjenog zemljišta na korištenje Sta- 
mbenom preduzeću Banja Luka radi davanja krajnjem korisniku u svrhu izgradnje 
milicijske stanice u Novoseliji.

Broj: 03/I-UP/I-III3/69
Datum:/^*^»1969* godine PHEBSJEDNIK

ŽiV^o/Babić
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Na osnovu člana 37, a u vezi sa članom 4o. Zakona o 
prometu zemljišta i zgrada ("Službeni list SFRJ”, broj 43/65), 
Skupština opštine Banjaluka na sjednici održanoj dana 13«io.
1969. godine, donijela jć

Z A K L J U Č A K

1. STAMBEROM PKEDUZEĆU Banjaluka daje se na korište- 
nje gradjevinsko neizgradjeno zemljište u društvenoj svojini i 
to:

k.č. br. 115/12 u površini od 546 m2, koja je upisana 
u zk. ul. broj 9694 k.o. Banja Luka ranije vlasništvo Lukšija 
Faika sa dijelom 1/1

2. Na osnovu ovog zaključka Sekretarijat za finansi- 
je - Uprava za imovinsko pravne poslove Skupštine opštine Banja- 
luka donijet će rješenje o đavanju predmetnog gradjevinskog neiz- 
gradjenog zemljišta na korištenje Stambenom preduzeću Banjaluka 
radi davanja krajnjem korisniku u svrhu izgradnje porodične sta- 
mbene zgrade.

Broj: 03/1-UP/I-2747/69 
Datum: 13,1о.1969. godine.

JEDNIK
Babić
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Na osnovu člana 37* a u vezi sa članom 4o. Zakona o
prometu zemljišta i zgrada ("Službeni list SPRJ", "broj 43/65)» 
Skupština opštine Banjaluka na sjednici održanoj dana 13.lo.1969 
godine, donijela je

пде gradjevinsko neizgradjeno zemljište u društvenoj svojini 
i to:

u zk.ul.broj 249 k.o. Budžak ranije suvlasništvo Bogojević Zdrav 
ke, Petra i Dušana sa dijelom po l/3.

2. Na osnovu ovog zaključka Sekretarijat za finansije- 
Uprava za imovinsko pravne poslove Skupštine opštine Banjaluka 
donijet će rješenje o davanju predmetnog gradjevinskog ncizgra- 
djenog zemljišta na korištenje Stambenom preduzeću Banjaluka, 
radi davanja krajnjem korisniku u svrhu izgradnje porodične stam 
bene zgrade.

Z A K L J U Č A K

1 .  STAiilBENOM PREBUZEĆU B a n ja l u k a  d a je  s e  na k o r i š t e -

k.č.br.314/74 u površini od 5oo m2, koja je upisana

Broj: 0 3/l-Ul/I-2oo4/69 
Datum: 13.1o.l969.godine.-



На osnovu čltma 37, a u vezi sa članom 4c. ZatLona o 
prcmetu zemljišta i zgreda (MSlužbeni list SFRJ” , broj 43/65)» 
Skupština opštine Benja Luka na sjednici cdržanoj dana/i lo. 
1969* godine, dcnijela je

Z A K L J U Č A K  '

1. S31/i№BENQ№ PREDUZEĆU Banja Luka daje se na korište- 
nje gradjevinskc neizgradjenogzemljište u društvenoj s^ojini i 
to:

k.č. br. 37/13 u površini od 582 ш2, koja je upisana 
u zk. ul. broj 267 k.o. Budžak, ranije suvlasništvo Mihajlović 
Stenks i Stake se dijelom^i/2.

2. Ne csnovu ovog zaključk»j Sekretarioet za finansije 
- Upravfa za imovinsko pravne pcslove Skupštine opštine Banja Lu 
ka donijet 6e rješenje o davanju prediaetnog gradjevinskog neizg 
radjenog zemljišta na korištenje Stambencm р ;eduzeću Banja Luto 
radi davanja krajnjem korisniku u svrLu izgradnje pcrodične sta 
mbene zgrade.

Broj: 05/1-UP/I-2752/69 
Datum:/^ lo.l969*godine.

РКЕМ ј 5 ш 1К 
Zivkb /Babić


